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Nová panoráma Podhája  

Dvojka je v školskom hodnotení veľmi dobrou známkou. Ako „oznámkujeme“ 
rok s tromi dvojkami (a nulou) je len na nás. Niekomu rok 2022 priniesol 
šťastie, pre iného bol naopak nešťastný a neúspešný. Museli sme sa počas 
neho boriť s pokračujúcou pandémiou, aj keď na šťastie miernejšou, mno-
hými, aj existenčnými ekonomickými problémami, ťažkosťami i psychickou 
záťažou súvisiacou s dianím u nás i vo svete, žiaľ a nepochopiteľne, zasiah-
nutým vojnou. Ale tak, ako nič nie je len čierno-biele, možno v ňom každý 
nájdeme niečo dobré a v čase blížiacich sa vianočných sviatkov aj pokoj 
a vieru, že ľudia aj v nedobrých časoch nájdu v sebe obyčajnú ľudskosť, ne-
sebeckú a tolerantnú, a budú ju vedieť aj prejaviť.  

CEROVINY po novom   

Ceroviny, ktoré tradične koncom roka rekapitulujú činnosť v obci a prinášajú 
zaujímavé informácie o aktivitách našich obyvateľov, nadväzujú na tri vyda-
nia Cerovského spravodajcu 2022 (sú dostupné aj na web stránke obce). 
Tak, ako ich poznáte, vychádzajú už viac ako dve desaťročia. Od 1. čísla 
v roku 1999 sa však postupne zmenili, vzrástol počet strán aj ich obsah. Aj 
keď možno ani tie súčasné nezachytávajú všetky fakty a informácie, ktoré 
očakávate, usilujú sa o variabilitu a tiež modernizáciu ich formátu. V budúc-
nosti by privítali viac prispievateľov s dobrými nápadmi, diskusiou, kritikou 
i pochvalou. 

S ich budúcnosťou súvisí novinka, od marca 2023 budú vychádzať štvrť-
ročne (nahradia spravodajcu). Po spustení novej webovej stránky obce a ap-
likácie sa väčšine čitateľov umožní využívanie elektronickej verzie, pričom 
sa ponechá aj tlačená verzia a distribuuje sa tým, ktorí uprednostnia klasické 
noviny (záujem zistia poslanci).                                                                                             

Z obsahu:  
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ZAUJÍMA NÁS 

VOĽBY do obecnej samosprávy a do orgánov samosprávnych krajov 2022 v našej obci   

Spojené voľby sa konali dňa 29. októbra 2022. Počet voličov zapísaných v zoznamoch voličov 922, počet voličov zúčastnených 
na hlasovaní 579, odovzdali obálku 579. Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných pre voľby do obecného zastupiteľstva 572, 
pre voľby starostu obce 565.  
Za starostu obce Cerová bol zvolený Ing. Ján Čerešník, počet platných hlasov 204. Druhý v poradí Ľubomír Pavlík získal len o 3 

hlasy menej – 201. Tretia Erika Juričkovičová 
- 104 a štvrtá Mgr. Zuzana Nerušilová - 56 
hlasov. 
Do obecného zastupiteľstva boli zvolení: 
PhDr. Pavol Mihály - 318 hlasov,  Ing. Vladi-
mír Nemec – 305, Ing. Rastislav Ďuriš – 304, 
PaedDr. Božena Malichová – 290, Ing. Anton 
Veteška – 272, Pavol Chovanec – 268, Renát 
Dudek – 265, Rastislav Petráš – 248 a Mgr. 
Barbora Krištúfková - 209 hlasov.  
Náhradníci, kandidáti, ktorí neboli zvolení za 
poslancov obecného zastupiteľstva, podľa 
počtu získaných platných hlasov: 1.-2. Rasti-
slav Fiala a  Lenka Škrabáková – 198 hlasov, 
3. Mgr. Monika Šedivá – 189, 4. Erika Jurič-
kovičová -188, 5. Angelika Knápková – 169 a 
6. Ľubica Vodnik - 100 hlasov. Všetci kandi-
dáti kandidovali ako nezávislí.  

Vo voľbách predsedu Trnavského samosprávneho kraja získal v našej obci najviac hlasov Jozef Viskupič, OĽANO-NOVA-KÚ-
ZMENA ZDOLA, SaS, KDH, SPOLU, ŠANCA, ODS - Občianski demokrati Slovenska, ZA ĽUDÍ, SME RODINA, OKS, DS, Magyar 
Fórum - Maďarské fórum – 223 hlasov, druhý bol Zdenko Čambal, SNS, SMER – SD – 126 a tretí Martin Červenka, NEKA - 66 
hlasov.  
Do zastupiteľstva Trnavského samosprávneho kraja boli za obvod Senica zvolení: 1. Martin Džačovský, NEKA; 2. Roman Sova, 
OĽANO-NOVA-KÚ-ZMENA ZDOLA, SaS, KDH, SPOLU, ŠANCA, ODS - Občianski demokrati Slovenska, ZA ĽUDÍ, SME RODINA, 
OKS; 3. Miriam Madunická (rodáčka z našej obce), NEKA; 4. Miloš Čobrda a 5. Pavol Kalman, obaja OĽANO-NOVA-KÚ-ZMENA 
ZDOLA, SaS, KDH, SPOLU, ŠANCA, ODS - Občianski demokrati Slovenska, ZA ĽUDÍ, SME RODINA, OKS. 

Rozhovor so starostom obce Ing. Jánom Čerešníkom  

Pán starosta, rok 2022 bol pre vás zrejme jedným z najná-
ročnejších. Priniesol viacero udalostí, ktoré ovplyvnili život 
v obci i váš osobný život.  

Každý rok je v podstate náročný, len záleží na uhle pohľadu. Čo 
sa týka osobného života, budem komentovať len stručne. Zažil 
som s celou rodinou niečo, čo nechce zažiť žiadny rodič, resp. 
nikto z nás. Po nešťastnej udalosti som si uvedomil mnoho vecí 
a utvrdil sa v tom, že jednou zo základných priorít každého z nás 
by mala byť bezpečnosť a starostlivosť o vlastné zdravie, zdravie 
svojej rodiny, svojich blízkych a ostatných ľudí. Odvtedy to hovo-
rím často, ale je to tak. Kde je zdravie, je aj ostatné. Možností 
a vplyvov ako sa o zdravie, a tým pádom aj o kvalitu života sta-
rať, je viacero. Treba začať od seba, správať sa zodpovedne 
a postupnými krokmi napredovať. Je to náročné, no nie ne-
možné.  
Život v obci bol naďalej ovplyvňovaný dianím v roku 2020 - pan-
démiou COVIDu -19 i výmenou vládnucich strán vo vedení štátu. 
Odvtedy sa situácia asi len zhoršovala. Áno, boli aj „svetlejšie 
chvíle“, ale ak mám toto obdobie celkovo zhodnotiť, veľa vecí 
stagnovalo a naberalo horší smer. Už koncom roka 2021 začalo 
zdražovanie, v roku 2022 prišla vojna, ktorá všetko len urýchlila 
a dnes máme pred sebou obrovskú hospodársko-energetickú 
krízu a ešte väčšiu infláciu, ktorá má obrovský dopad ako na 
obec samotnú, tak aj každého jedného občana. Preto som sa 
v spolupráci s obecným zastupiteľstvom a ostatnými občanmi zo 
všetkých síl snažil o to, aby bol zabezpečený chod obce a všetky 
činnosti a služby, ktoré obec poskytuje, boli na takej úrovni, aby 
nikto z nás nepociťoval diskomfort. V konečnom dôsledku si 
myslím, že sa nám to podarilo a viac menej sa nám to darí aj 
naďalej - aj keď s ťažkosťami. 

Vo svojom volebnom programe ste pôsobili skôr skepticky, 
určite však máte svoje ciele, ktoré by ste chceli dosiahnuť. 

Skepticky to možno vyznelo, ale robím túto funkciu už nejaký 
čas. Som človek praktický, reálne zmýšľajúci. Vidím, čítam, po-
zerám, diskutujem o reálnej situácii s kolegami - starostami, pri-
mátormi a z toho, čo pozorujem, mi vychádza, že sa musíme pri-
praviť na niečo, čo tu nebolo od druhej svetovej vojny. Nechcem 
strašiť, ale zrejme takmer všetci vidíme, ako život postupuje a to 
čo som tvrdil pred pár mesiacmi, sa napĺňa (nie som z toho nad-
šený, ale je to tak). Samozrejme, budúce obdobie nebude určite 
len o „prežití“, aj keď rozpočet na rok 2023 bude orientovaný 
hlavne na prežitie energetickej krízy a zdražovania. Ak budú fi-
nančné možnosti, čo reálne zatiaľ nevie povedať nik, chceme 
a vieme pokračovať v investíciách na rozvoj obce. Chcem sa 
spolu s obecným zastupiteľstvom zamerať na realizáciu prípravy 
budovania obecnej kanalizácie na základe štúdie realizovateľ-
nosti tohto projektu, dokončenie kamerového systému, revitali-
záciu nádvoria za KD Cerová, spoluprácu so ZŠ s MŠ Cerová 
i spoluprácu s ostatnými organizáciami. Tiež na ďalšie dielčie 
projekty súvisiace so zvýšením bezpečnosti na prístupovej ko-
munikácii ku škole a pod školou, s využitím, resp. úpravou bu-
dovy bývalej škôlky a zaoberať sa možnosťami využitia ďalších 
obecných priestorov. Bude tiež potrebné sa postarať o rutinnú 
údržbu a prevádzku obecných objektov, budov, komunikácií, rie-
šenie opráv, havarijných stavov a pod., čo všetko uberá na čase 
a financiách. Samozrejme, ak bude možnosť čerpania rôznych 

grantov, dotácií z výziev, budem aktívne pracovať na ich získaní.  

Celkovo sa moja vízia dá charakterizovať jednoducho, chcem 
skvalitňovať život v obci tak, aby bol lepší ako doposiaľ. Nebude 
to len o roku 2023 alebo blízkej dobe, je to minimálne na celé 
funkčné obdobie rokov 2022 – 2026. Viem, že to bude kompliko-
vané a bude záležať najmä na finančných možnostiach, no ve-
rím, že sa nám v obci spoločne podarí vytvoriť dobré podmienky 
pre zdravý a kvalitný život nás všetkých.                          -boma- 

Novozvolení zástupcovia obce  
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Krátke profily našich nových i staronových poslancov                                                              -bakr–boma- 
 

Aj keď väčšina Cerovčanov našich pos-
lancov zrejme pozná, redakcia Cerovín 
ich požiadala o vytvorenie stručného pro-
filu, v ktorom by sa predstavili a informo-
vali verejnosť o motivácii a svojich posla-
neckých prioritách a plánoch.  

PhDr. Pavol Mihály 
Som rodený Lieskovčan a žijem v našej 
obci spolu s manželkou, dcérou a rodičmi 
už 49 rokov. Momentálne pracujem ako 
sociálny pedagóg v Centre pedagogicko-
psychologického poradenstva a preven-
cie v Senici, kde sa venujem najmä deťom 
s problémovým správaním. Kandidoval 
som na poslanca, aby som mal prostred-
níctvom tejto pozície možnosť posunúť 
Cerovú tak, aby sa udržali dobré pod-
mienky pre spokojný život občanov, aby 
bola modernou obcou, ale zároveň aj za-
chovávala tradície. Mojimi prioritami v na-
sledovnom období bude presadzovať po-
kračovanie projektovania kanalizácie, 
skvalitnenie osvetlenia a opravy všetkých 
ciest v Cerovej, položenia optického kábla 
pre internet. Tiež naši seniori by si zaslú-
žili vytvoriť riadne komunitné centrum, 
kde by sa mohli stretávať a tráviť tu svoj 
voľný čas. Budem tiež podporovať kona-
nie spoločenských podujatí, ktoré budú 
pomáhať spájaniu všetkých generácií ob-

čanov v Cerovej. 

Rastislav Petráš 
Na Cerovej žijem od narodenia, čiže už 50 
rokov. Som ženatý a mám dve dcéry. Pra-
cujem na tunajšej skládke odpadov a svoj 
voľný čas venujem  dobrovoľnému hasič-
stvu a motorizmu. Mojou prácou v obec-
nom zastupiteľstve sa chcem pokúsiť po-
sunúť našu obec v mnohých oblastiach - 
dopravnej, kultúrnej, sociálnej. Bol by 
som rád, keby sa nám podarilo rozšíriť 

a skvalitniť služby pre našich občanov.  

Pavol Chovanec 
Na Cerovej žijem od narodenia, manželku 
som si našiel tiež na Cerovej a mám s ňou 
dve šikovné dcéry. Pracujem ako vedúci 
zmeny v Cementárni v Rohožníku. Ak mi 
dovoľuje zdravie, venujem sa rôznym 
športom: futbal, jazda na bicykli, bowling, 
plávanie, sem tam tenis a tiež turistika, 
ľahšia aj ťažšia. Pri oddychu po ťažkom 
dni si rád pozriem športové prenosy alebo 
dobrý film v TV. Do zastupiteľstva som sa 
rozhodol kandidovať po odporúčaniach 
okolia a presvedčení, že môžem prispieť 

k zlepšeniu organizácie obce. Mal som 
pocit, že nie všetko funguje správne. Moje 
priority sú zavedenie kanalizácie, uľahčiť 
občanom prístup k informáciám o dianí 
v obci, samozrejme lepšie hospodárenie 
s prostriedkami obce. 

Ing. Anton Veteška 
Občanom našej obce som nepretržite od 
svojho narodenia, teda 47 rokov. Momen-
tálne pracujem v spoločnosti IKO Sales 
International NV so sídlom v Senici na po-
zícii reklamačný a dátový manažér. Voľný 
čas venujem najmä vedeniu futbalového 
klubu v našej obci, čo mi zaberá maxi-
mum voľného času, ktorý mám. Rád pra-
cujem okolo rodinného domu či v záhrade 
a mojím potešením a oddychom je aj čas 
strávený s deťmi môjho brata. Súčasťou 
OZ som chcel byť najmä kvôli podpore 
futbalu, športu, kultúry a kultúrnych podu-
jatí v našej obci. Som rád, že som sa stal 
predsedom kultúrnej komisie, pretože or-
ganizácia a zabezpečovanie podujatí je 
to, čo ma baví a chcem sa tomu v obci ve-
novať. Samozrejme, budem aktívny aj pri 
presadzovaní dôležitých rozhodnutí 

v rámci obecného zastupiteľstva.  

Ing. Rastislav Ďuriš 
Mám 47 rokov a občanom Cerovej som 
od roku 1979, keď si tu moji rodičia posta-
vili rodinný dom. Momentálne som už na 
výsluhovom dôchodku, keďže som roky 
pôsobil v policajnom zbore v Bratislave.  
Odjakživa som sa zaujímal o život v obci 
a mrzí ma, a to bolo aj moja motivácia stať 
sa poslancom, nízka ochota vedenia pre-
sadiť odvážnejšie zmeny - úprava autobu-
sovej stanice a parkovisko. Taktiež mi 
vadí (ne)čistota v obci. Verím, že sa nám 
podarí za štyri roky presadiť zmeny, ktoré 
budú pre obec prínosom a nie krokom 

späť. 

PaedDr. Božena Malichová  
Som Cerovčanka z Podskalín a žijem tu 
s rodinou už viac ako 63 rokov. Celý svoj 
profesný život som pracovala v pedago-
gickej oblasti, najskôr ako učiteľka, potom 
riaditeľka tunajšej školy. Od mladosti som 
sa venovala aj trénerskej činnosti, najskôr 
basketbalu a potom vyše 25 rokov atletike 
v AK Tretra Cerová. Dlhé roky sa inten-
zívne zaoberám históriou, najmä históriou 
našej obce a hradu Korlátko, som redak-
torkou obecných novín a vediem kroniku 
obce. Mojimi poslaneckými prioritami sú 

činnosti v oblasti informovanosti a komu-
nikácie založenej na rešpekte a vzájom-
nej tolerancii. V súvislosti s tým sa chcem 
zasadzovať o dosiahnutie konsenzu pri 
dôležitých otázkach života v obci, zame-
rať sa na organizovanie obecných podu-
jatí a podporu činnosti organizácií a inšti-
túcií v obci (samozrejme školy a tiež seni-
orov, k vekovej kategórii ktorých „žiaľ 
/našťastie“ patrím).  

Mgr. Barbora Krištúfková 
Na Cerovú som sa s manželom prisťaho-
vala v roku 2015 po tom, čo sme žili pár 
rokov v zahraničí. Hneď po príchode na 
Záhorie sa mi naskytla príležitosť prevziať 
farmársky obchodík Lasičky v Senici, kto-
rý vediem dodnes, teraz viac na diaľku, 
keďže pred dvomi rokmi sa nám narodil 
Jerguško. Pochádzam z dediny Vajnory, 
kde sú veľmi silné folklórne tradície a ko-
munita. Aj toto bol jeden z mojich dôvo-
dov, prečo som šla kandidovať - cez pos-
lanectvo spoznať a stretnúť čo najviac ob-
čanov, ktorým môžem poskytnúť svoje 
schopnosti - či už z mojej práce vo veľ-
kých spoločnostiach alebo v podnikaní na 
rozvoj komunity a kultúry v obci. Preto aj 
počas môjho poslancovania sa chcem za-
meriavať najviac na oblasť sociálnu a kul-
túrnu. Samozrejme veľmi citlivo vnímam 
aj pálčivé problémy, ktoré obec má, a ve-
rím, že s obecným zastupiteľstvom sa 
nám ich podarí posunúť ďalej. 

Renát Dudek 
Narodil som sa na Cerovej a žijem tu celý 
život. Pracujem vo vedúcej pozícii v dre-
vospracujúcom priemysle v Jablonici. Vo 
voľnom čase sa venujem rybolovu a som 
domáci kutil. Kandidovať som sa rozho-
dol, aby som pomohol obci sa viac rozví-
jať a zabezpečiť potreby obyvateľov Ce-
rovej. Prioritne by som chcel pôsobiť 
v stavebnej komisii a zamerať sa na roz-
voj a implementáciu infraštruktúry v obci. 

Ing. Vladimír Nemec 
V Cerovej žijem od narodenia. Som že-
natý, mám dve deti. Pracujem ako geodet. 
Mám rád prírodu a rád chodím po horách.  
Cerová je jediný domov, ktorý mám - je lo-
gické, že sa oň zaujímam. Mojimi priori-
tami je práca v stavebnej komisii, územné 
plánovanie a starostlivosť o životné pro-
stredie. 

 

Z ČINNOSTI OBCE                                                                                                                                 -boma-

VÝSTAVBA A PRÁCE V OBCI 

Top udalosťou roka v oblasti výstavby bolo dokončenie a kolaudácia obecného bytového domu v časti pod školou. Výstavba bola 
finančne zabezpečená z dotácie z Ministerstva dopravy a výstavby SR a úveru zo Štátneho fondu rozvoja bývania SR v celkovej 
výške 1 930 488,89 € a z vlastných prostriedkov obce z úveru v banke. Realizovala ju firma RED CUBE CONSTRUCTION, a. s. 
z Prieval.  
V súvislosti s riešením situácie v materskej škole obec rekonštruovala priestory na prvom poschodí zdravotného strediska – náklady 
dosiahli 2 850 €. Sem sa presťahovali triedy výtvarného odboru ZUŠ Senica, ktoré predtým pracovali v bývalej dielni školy. Tá sa po 
generálnej oprave využíva ako spálňa škôlky a bývalá spálňa zasa ako trieda. Financie na rekonštrukciu presiahli 15 551 €, z toho 
obec 11 076, škola z projektu materskej školy „Predškoláci II.“ 4 475 €. Obec finančne zabezpečila opravu schodov v škole – 2 748 
€. Na opravu komunikácií vynaložila 2 480 €. 
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Zo zasadnutí obecného zastupiteľstva a činnosti obecného úradu 

Ustanovujúce zasadnutie OZ dňa 23. novembra 2022  
Prvému rokovaniu zastupiteľstva predchádzalo oznámenie pred-
sedníčky miestnej volebnej komisie Aleny Romanovej o výsledku 
volieb do orgánov samosprávy obce, sľuby starostu a poslancov, 
prevzatie osvedčení a príhovor starostu obce.  

Na prvom riadnom zasadnutí novozvoleného OZ starosta obce 
vymenoval PhDr. Pavla Mihályho na funkciu zástupcu starostu 
a poslanci schválili jeho poverenie zvolávať a viesť zasadnutia 
OZ. Zastupiteľstvo ďalej schválilo poverenie poslankýň Mgr. Bar-
bory Krištúfkovej a PaedDr. Boženy Malichovej vykonávať funk-
ciu sobášiaceho a určilo sobášne dni štvrtok a sobota. Poslanci 
odsúhlasili zriadenie 3 komisií OZ a určili náplň ich práce. Záro-
veň zvolili predsedov a členov komisií: Komisia na ochranu ve-
reného záujmu a sociálnych vecí - predseda Mgr. Barbora 
Krištúfková, členovia Rastislav Ďuriš a PhDr. Pavol Mihály; Ko-
misia výstavby, územného plánovania a životného prostredia - 
predseda Ing. Vladimír Nemec, členovia Jana Daniel, Pavol Cho-
vanec, Renát Dudek a Rastislav Petráš; Komisia školstva, kul-
túry a športu – predseda Ing. Anton Veteška, členovia Ľubomír 
Pavlík, PaedDr. Božena Malichová, Mgr. Barbora  Krištúfková 
a Mgr. Anna Michalicová. Uznesením č. 24/2022 OZ určilo v sú-
lade so zákonom o právnom postavení a platových pomeroch 

starostov obcí a primátorov miest mesačný plat starostu obce 
v zmysle zákona navýšený o 15%. Za hlasovalo 5 poslancov, 
proti 4. Uznesením č. 26/2022 schválilo, že funkcie poslancov 
OZ, predsedov a členov jednotlivých komisií pri OZ budú pos-
lanci vykonávať bez nároku na finančnú odmenu.  
Ďalej schválilo tzv. rajonizáciu obce:  
Ing. Vladimír Nemec - Malý Háj 
Rastislav Petráš - ulica Mexiko a Prídavky 
PaedDr. Božena Malichová - hlavná cesta od Rozbehov po so-
chu sv. Vendelína a ulicu Záhrady na Cerovej (tzv. Kozia ulica) 
Ing. Anton Veteška - hlavná cesta od sv. Vendelína po s.č. 360 
Pavol Chovanec - ulica Rechtorka a Hoštáky 
Mgr. Barbora Krištúfková - Lieskové a Výmoľ 
Ing. Rastislav Ďuriš - ulica nad školou a Potok 
Renát Dudek - Dedina 
PhDr. Pavol Mihály - Háj po kaštieľ, Záhrada na Lieskovom 
Starosta - Rozbehy a Brezina.  
Cieľom rajonizácie je zlepšiť priamu komunikáciu poslancov 
a starostu s občanmi, informovanosť a tiež prenášanie podnetov 
na OZ.  
V diskusii odzneli viaceré príspevky týkajúce sa minulého i aktu-
álneho diania v obci i pripomienky k práci obce.  

 
 
Riadne zasadnutie dňa 14. decembra 2022 
Hlavnými bodmi rokovania boli: schválenie VZN obce o miest-
nych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady pre rok 2023, VZN, ktorým sa určuje 
výška príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a škol-
ských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce, úprava 
rozpočtu na rok 2022 a rozpočet na roky 2023 – 2025.  

Poslanci vzali na vedomie  Stanovisko hlavného kontrolóra obce 
k správe nezávislého audítora z auditu účtovnej závierky za rok 
2021 a k správe z auditu konsolidovanej účtovnej závierky a 
ďalším požiadavkám zákonov a iných právnych predpisov za rok 
2021 k 31.12.2021, Správu nezávislého audítora z auditu účtov-
nej závierky za rok 2021 a k správe z auditu konsolidovanej úč-
tovnej závierky a ďalším požiadavkám zákonov a iných právnych 
predpisov za rok 2021 k 31.12.2021 a Stanovisko hlavného kon-
trolóra obce k úprave rozpočtu obce pre rok 2022 a návrhu roz-
počtu obce pre rok 2023 – 2025.  

Schválili návrh záložného práva v prospech Štátneho fondu roz-
voja bývania Bytového domu Cerová 27 b.j., Plán kontrolnej čin-
nosti hlavného kontrolóra obce na rok 2023, Návrh dodatku 
k zmluve medzi Obcou Cerová a Skládkou Cerová, s.r.o. a pre-
daj obecného pozemku. Dodatok k zmluve so Skládkou Cerová 
obsahuje o.i. aj dohodu o výške poplatku za uloženie odpadu na 
skládku vo výške 25€/t odpadu, čo je asi 50% z trhovej ceny. 

Vo VZN týkajúcom sa daní a poplatkov za odpad OZ schválilo 
zmeny uvedené v príspevku na str. 6 a v prílohe Odpadáčik. Naj-
väčšie zmeny sa týkajú poplatku za vývoz odpadu.  

V Návrhu  úpravy rozpočtu obce na rok 2022 a návrhu rozpočtu 
obce na roky 2023 – 2025 poslanci upravili a schválili zmeny 
v časti rozpočet na rok 2023, ktoré reagovali na nové skutočnosti 
a pripomienky poslancov a občanov (viac v článku Čo v novom 
roku 2023 na s. 5.)  

V rôznom poslanci na základe odporúčania predsedu kultúrnej 
komisie Antona Vetešku schválili zápis do kroniky obce za rok 
2021, ktorý predložila kronikárka Božena Malichová a žiadosť 
Ladislava Kubu o príspevok na Vianočný stolnotenisový turnaj. 
Prerokovali návrh na zakúpenie obecného defibrilačného prí-
stroja, ktorý bude slúžiť pre všetkých občanov v prípade akútnej 
potreby, ďalej návrh na šetrenie energií v obci – reguláciu verej-
ného osvetlenia. Starosta informoval o havarijnej situácii statiky 
telocvične školy a riešení jej odstránenia, spustení novej webo-
vej stránky a aplikácie v januári 2023, podal informáciu k fungo-
vaniu bytového domu.  
V diskusii člen kultúrnej komisie Ľubomír Pavlík podal návrh na 
zlepšenie komunikácie a spolupráce s DSS Bojková, kde žijú ob-
čania našej obce a starosta odpovedal na otázky občanov.  
V závere starosta a hlavný kontrolór poďakovali súčasným aj mi-
nulým poslancom za prácu v obci.

V novej triede ZUŠ v budove zdravotného strediska  Zabývaný bytový dom  
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V závere roka sa ešte tešíme na pokračujúce podujatia  

Cerovských Vianoc (plagátik je na webe a fb) 

22. 12. o 9.00   Vianočná besiedka ZŠ s MŠ v kultúrnom dome 

23. 12. o 17.00 Vianočné stretnutie pri kolede pri OcÚ  

27. 12. o 9.00   Turnaj v stolnom tenise v kultúrnom dome 

31. 12. o 9.30   Silvestrovský basketbal v telocvični a Silvestrovská špacírka 

od hasičskej zbrojnice o 10.00

Návrh programu kultúrnych a športových podujatí na rok 2023 (Spracovala Komisia školstva, kultúry a športu, ktorá očakáva aj 
vaše nápady a pripomienky a vopred za ne ďakuje. Informácie o kalendári podujatí budeme zverejňovať postupne na webe a fb- 
stránke obce a organizácií.
06.01. Trojkráľový pochod – OZ Cerová Inak 
18.01.    Čítaníčko v knižnici 
04.02.  Detský karneval a Ples rodičov a priateľov školy – škola 
01.03.  Čítaníčko v knižnici 
23.04.    S históriou po Cerovej – vychádzka  
30.04. Stavanie mája – obec a DHZ 
14.05.  Deň matiek - OÚ a ZŠ s MŠ 
17.05. Čítaníčko v knižnici 
07.06.    Čítaníčko v knižnici 
23.06.  Školský Juniáles – ZŠ s MŠ  

05.07. Cyrilo-metodský deň - OÚ a farská rada 
15.07. Tradičný futbalový turnaj a tanečná zábava – FK 
21.-23.07. Oblastná výstava nemeckých ovčiakov na ihrisku FK 

každú 1. nedeľu v mesiaci Štartovanie techniky s hasičmi – DHZ 

Plán na august – december: Vítanie občiankov – obec, 15.09. 
Pochod za zdravie – OZ Cerová Inak, Stretnutia jubilantov a Deň 
seniorov - obec, Mikulášska kvapka krvi – Cer Inak, predvia-
nočné podujatia. 
 

 

Ak máte záujem o cerovský kalendár, je už v týchto dňoch k dispozícii na obecnom úrade a u Ing. Kubovej.  

ČO V NOVOM ROKU 2023 

Rozpočet v roku 2023 počíta s celkovými príjmami 
1 319 974 €, výdavkami 1 319 789 € a prebytkom + 195 €. 
Najväčší výdaj je viazaný transfer na ZŠ s MŠ 831 721 €, 
najväčšie navýšenie zaznamenali energie – až 56 500 €, 
verejné osvetlenie 35 000 - oproti roku 2022 nárast vyše 
10 000 €, vývoz odpadu + 11 000 € - celkovo 36 000 €.  

OZ v schválenom rozpočte na rok 2023 schválilo financie 
na kapitálové prostriedky v sume 46 000 € na: úpravu 
cesty ku škole 17 000 €, rekonštrukciu budovy č. 86 (bý-
valej MŠ) – 10 000 €, opravu obecného rozhlasu - 5 000 
€, odstránenie havarijnej situácie v telocvični školy súvi-
siacej s narušením statiky budovy – 10 000 €, prebieha-
júcu štúdiu výstavby kanalizácie – 4 000 €.  

Ďalej bežné prostriedky, v ktorých vyčlenilo sumu 7 000 € 
na  rekonštrukciu obecných priestorov a prípravu projektu 
na vytvorenie obecného múzea (jeho otvorenie sa plánuje 
pri príležitosti 700. výročia prvej zmienky o našej obci). 
Navýšilo financie na zabezpečenie sociálnej starostlivosti, 
pre Jednotu dôchodcov a knižnicu. V rozpočte sú zahr-
nuté aj dotácie pre činnosť organizácií v obci.  

V súvislosti s prípravou rekonštrukcie bývalej MŠ obec 
plánuje zabezpečiť vypracovanie projektu využitia budovy 
a nádvoria a projektu stavebných úprav a v prípade vypí-
sania dotknutých výziev podanie projektu.  

Už v týchto dňoch obec podala na základe výziev MK SR  
projekty na Záchranu hradu Korlátko a Obnovu parku 
2023.  

V podanom projekte Obnova parku v Cerovej - "musíme 
začať znova" pre rok 2023 stanovujeme tieto priority:  
1. Systematická údržba parku. 2. Asanačné a arboristické 
zásahy do vegetačnej štruktúry parku - ošetrenie vybra-
ných drevín z hľadiska zvýšenia bezpečnosti a pohybu 
ľudí - odborné ošetrenia. 3. Pokračovanie v obnove chod-
níkovej a cestnej siete parku. 4. Ošetrenie a stabilizácia 
nájdených kamenných prvkov. 5. Obnova jazierka a tech-
nológie vodného systému parku. 6. Stabilizácia grotty. 7. 
Výsadby stromov a kríkov.  
Odborným garantom projektu je Ing. Ján Salanci. 
 

 

AKO HOSPODÁRIME                               ROK 2022 

 Hospodárenie obce v roku 2022 sa riadilo rozpočtom prijatým 
v decembri 2021 a jeho zmenami prijatými obecným zastupiteľ-
stvom v priebehu roka.  

Na základe zmeny zo 14. decembra, ktorá zahrňuje  predpo-
kladané príjmy a výdaje do konca roku 2022, sú celkové príjmy 
obce vo výške 1 341 662 €.  

Z toho bežné príjmy 1 196 062 €, ktoré tvoria  daňové príjmy 
539 623 € (v tom príjem z výnosu z dane z príjmov fyzických osôb 
467 457 €, čo je oproti východiskovému rozpočtu vyššie o 52 475 
€; nedaňové príjmy 78 783 €, nižšie o 35 916 € (najmä v polož-
kách príjem z nájmu bytov – 25 000 a vlastné príjmy – poplatky 
rozpočtovej organizácie MŠ, ŠKD, réžia ŠJ – 15 900); granty 
a transfery 577 656 € - v tejto položke ide najmä o navýšenie tran-
sferov na ZŠ s MŠ Cerová + 13 973, pričom celkový transfer sa 
predpokladá v sume 516 717 €; ďalej príspevok z Envirofondu + 
6 000, celkovo 36 000 €; projekt Záchrana hradu Korlátko + 
3 500, celkove 15 500 €. Všetky granty a transfery sú účelovo 
viazané a nemôžu sa použiť ľubovoľne.  

Kapitálové príjmy, rozdelené na príjmy z predaja pozemkov, 
grantov a transferov, sú 88 533 € (v tom je 87 743 € na výstavbu 
bytového nájomného domu).   

Ďalšie príjmy sú príjmy z finančných operácií vo výške 57 067 
€, v nich príjmy zo zostatku rozpočtovej organizácie z minulého 
roku 34 990 € a zostatku z predchádzajúceho roku 22 077 €.  

Na  príjmy nadväzujú výdaje – celkovo 1 225 710 €.  
Bežné výdaje 1 165 304 € sú výdaje na všeobecné verejné 
služby, poriadok a bezpečnosť, ekonomickú oblasť, ochranu ži-
votného prostredia, rozvoj obce, zdravotníctvo, rekreáciu, kultúru, 
náboženstvo, vzdelávanie a sociálne zabezpečenie.  
V tom najväčšie položky tvoria: vzdelávanie – 789 023 € - viazané 
a vlastné prostriedky na základnú školu, pre materskú školu 
a školské zariadenia; správa obce 183 841 €; ochrana životného 
prostredia 42 334 €  - v tom aj vývoz odpadu 25 000 €; oblasť 
kultúry 57 629 € (na šport 14 700 €, knižnicu 4 376 €, z toho grant 
z Fondu na podporu umenia 1 000 €, projekt Záchrany hradu Kor-
látko 19 000 €  - z toho grant 15 500 €); rozvoj obcí 25 744 € - tu 
aj verejné osvetlenie 25 200 eur; oblasť cestnej dopravy 5 300 €. 
Navýšenie výdavkov súvisí najmä s platbami za energie.  

Kapitálové výdaje v sume 11 000 € obec použila na rekon-
štrukciu učebne v materskej škole,   
Výdaje na splátky úveru pre bytový dom sú 27 406 € a úver SLSP 
22 000 €, spolu 49 406 €. 
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 INFORMUJEME                                                                                                                                                                 -boma- 

REFERENDUM o predčasnom skončení volebného obdobia NR SR 

Prezidentka SR republiky na základe petície občanov prijatej 24. au-
gusta 2022 vyhlásila referendum a určila deň jeho konania na sobotu 
21. januára 2023 v čase od 7.00 do 22.00 hod.  
V referende voliči rozhodnú o otázke: 
„Súhlasíte s tým, že predčasné skončenie volebného obdobia Ná-
rodnej rady Slovenskej republiky je možné uskutočniť referen-
dom alebo uznesením Národnej rady Slovenskej republiky, a to 

zmenou Ústavy Slovenskej republiky tak, že: ... nasle-
dujú návrhy na úpravu paragrafu 73, pričom čl. 98 odsek 2 
znie: „Návrhy prijaté v referende vyhlási predseda Národ-
nej rady Slovenskej republiky ako ústavný zákon.“? 
Viac na webe obce REFERENDUM a tiež  
https://www.minv.sk/?referendum.

Niekoľko užitočných informácií            K URČENIU DANÍ 2023 - POZOR, NOVINKA!                                                  

Podľa VZN obce č. 3/2022 o miestnych daniach 
a miestnom poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady pre rok 2023 je daň 
z pozemkov – základ dane a ročná sadzba rov-
naká ako v rokoch 2019 - 22, rovnaká je aj daň 
zo stavieb a platné zostávajú aj ostatné ustano-
venia týkajúce sa daní vyrúbených obcou.  

Zvyšuje sa len daň za psa z 3 na 5 €.  

Nové je ustanovenie v odseku 2 § 6 týkajúce sa 
oslobodenia od dane z nehnuteľností a zníženia 
dane. Správca dane v ňom ustanovuje poskyt-
nutie zníženia dane zo stavieb a bytov na 50 % 

z daňovej povinnosti na stavby na bývanie a byty vo vlastníctve držiteľov preu-
kazu fyzickej osoby s ťažkým zdravotným postihnutím alebo držiteľov preukazu 
fyzickej osoby s ťažkým zdravotným postihnutím so sprievodcom, ktoré slúžia 
na ich trvalé bývanie a tiež 50% z daňovej povinnosti na stavby na bývanie, byty 
a pozemky fyzickým osobám starším ako 65 rokov, ktoré majú v obci Cerová 
trvalý pobyt a najneskôr v roku 2022 nadobudli nehnuteľnosť alebo sú daňov-
níkmi za predchádzajúce zdaňovacie obdobie. Podmienkou na uplatnenie zní-
ženia dane zo stavieb, bytov a pozemkov je podanie písomnej žiadosti do 31.01. 
príslušného roka a predloženie preukazu ZŤP / ZŤP-S alebo občianskeho preu-
kazu v prípade osôb starších ako 65 rokov.  
Vzor žiadosti o zníženie dane sa nachádza v prílohe VZN č. 3/2022 zverejne-
ného na webe obce. Občanom, ktorých sa toto ustanovenie týka, pomôžu s vy-
bavovaním zamestnankyne OcÚ a tiež aj poslanci OZ podľa rajonizácie.

 

Informácie k odpadom – POPLATKY ZA ODPAD, TERMÍNY VÝVOZU ODPADU, otváracie hodiny 
zberného dvora a Skládky Cerová, ako i aktuálne upozornenie týkajúce sa vývozu fekálií nájdete v prí-
lohe ODPADÁČIK, vloženej do Cerovín.  

K tomu len stručný komentár: Ročná sadzba poplatku pre našich občanov je najnižšia v celom okolí, naše susedné obce ju už roky 
majú oveľa vyššiu. Zvláštne je iba, že niektorých našich občanov ani toto nemotivuje k lepšiemu nakladaniu s odpadkami, triedeniu, 
naopak, „lacné“ nádoby napracú všetkým možným, veď načo ich majú. Že máme niečo lacnejšie, si asi ľudia nevážia.

Cestujeme po novom                 Naša železničná zastávka Cerová – Lieskové

na trati Trnava – Kúty a naopak je od 11. decembra 2022 zas-
távkou na znamenie, tzn., že vlak zastavuje len na znamenie 
alebo požiadanie. Cestujúci, ktorý chce do vlaku nastúpiť, je po-
vinný zaujať včas také miesto na nástupišti, aby ho mohol vla-
kový personál bezpečne a včas zbadať. Cestujúci, ktorý chce na 
tejto zastávke vystúpiť, je povinný dostatočne včas po odchode 
vlaku z predchádzajúcej stanice (zastávky) informovať vlakový 

personál signálnym tlačidlom vo vozidle, príp. slovne, o svojej 
požiadavke na zastavenie vlaku. Vo vlakoch na tejto 
trati je zavedený samoobslužný výpravný systém. 
Pri nástupe do vlaku je potrebné mať cestovný lístok vždy za-
kúpený vopred alebo mať preukaz na bezplatnú prepravu. 
ŽSSK upozorňujú, že v týchto vlakoch bude vykonávaná zvý-
šená kontrola cestovných dokladov (web zssk.sk). 

Záchrana hradu Korlátko                            Murovanie oporného múra v hornom hrade – Osádzanie nových informačných tabúľ 

V záchranných prácach na hrade Korlátko sme vďaka podpore obce Cerová, ale hlavne Ministerstva kultúry a Trnavského samo-
správneho kraja pokračovali aj v tomto roku. 
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Mládežníci tradične priložili ruku k dielu 

(júlový a augustový workshop) a hrad sme 

dvakrát pokosili. Opravili sme drevené 

zábradlia a pribudlo aj nové pod torzom 

veže, takže tento priestor bude podstatne 

bezpečnejší.  

Tento rok sme realizovali celkom naročnú 

stavebnú časť – statické zaistenie hor-

ného paláca. V objeme cca 25 m3 sme 

domurovali oporný múr a tak by mal byť 

horný palác zabezpečený pred najhorším 

- možným zrútením celej jednej časti, 

ktorá tvorí siluetu hradu. Po troch rokoch 

konečne hotovo.  

Na hrade sme taktiež rozšírili informačný 

systém, pribudli nové info-tabule, ale 

predovšetkým sme vymenili informačnú 

tabuľu hneď pri vstupe, ktorá bola už v de-

zolátnom stave. No a pribudli aj lavičky pri 

ohniskách a jeden stolík. Všetko by malo 

slúžiť návštevníkom hradu na zlepšenie 

komfortu pri tradičnej slovenskej 

opekačkovej pohode s vôňou 

špekáčika a slaninky.  

A ešte sme realizovali jeden nový výskum 

– tzv. fyzikálny georadarový prieskum, 

ktorý realizoval prof. Roman Pašteka 

z Univerzity Komenského v Bratislave. 

Cieľom bolo odhaliť murivá skryté pod 

terénom v dolnom nádvorí. Výsledky 

budú podkladom pre spracovanie ďalšej 

dokumentácie pre postup prác v bu-

dúcnosti. Možno touto metódou postupne 

preskúmame celý hrad. Čo sa nám 

nepodarilo realizovať, je veľké dvoj-

ramenné schodisko v hornom hrade (z fi-

nančných dôvodov, dotácia tvorila 

necelých 60% požadovaných nákladov), 

takže túto záležitosť presúvame do 

ďalšieho roka ako prioritu + ďalšie 

schodisko na terasu pod vežou. Budúci 

rok bude teda na hrade o schodiskách 

a jednom väčšom archeologickom výs-

kume v strede hradu.

. 

Z kalendára podujatí 

Kalendár obecných podujatí v roku 2022 mohol byť 
už našťastie bohatší. Jarné mesiace obec i organizá-
cie venovali čisteniu obce. Žiaľ, podobne ako v minu-
lých rokoch, čistota v niektorých lokalitách dlho nevy-
držala.  

Prvé obecné stretnutie sa konalo 30. apríla, keď 
hasiči stavali obecný máj. Podujatie spríjemnili naši 
seniori, prítomným ponúkli napečené pochúťky. Vý-
bornú atmosféru a pozitívny ohlas priniesla oslava 
Dňa matiek v kultúrnom dome. Záver školského roka 
oživil po vynútenej prestávke aj tradičný Školský juniá-
les a výstavka prác tried výtvarného odboru ZUŠ. 
Začiatok leta rozprúdil bohatú činnosť organizácií 
a našich podnikateľov. Obec sa venovala príprave uví-
tania detí, na ktoré prišli z piatich pozvaných len traja 
noví občiankovia. Priebežne pripravovala stretnutia ju-
bilantov, ktoré sa konali po dvoch rokoch.  

Na prvé stretnutie päťdesiatnikov narodených v rokoch 1970 – 1972, na 
ktoré obec pozvala vyše 80 jubilantov, prišlo 35 oslávencov. Z takmer 
stovky pozvaných šesťdesiatnikov narodených v rokoch 1960 – 1962 
spoločne oslavovala len polovica. Najviac sklamaní však boli sedemde-
siatnici, na pozvanie zareagovalo len 17 jubilantov z rokov 1950 - 1952 
(pozvánok bolo viac ako 80). Je veľká škoda, že väčšina pozvaných ne-
prišla, ich spolužiakom to bolo veľmi ľúto.  

Obec si uctila aj našich najstarších oslávencov. V rámci Dňa seniorov 
starosta obce zablahoželal prítomným jubilujúcim 80, 85 a 90 a viacroč-
ným občanom. V našej obci tento rok tieto výročia oslávilo 13 osemde-
siatnikov, traja 85-roční a štyri 90 a viacročné občianky. Na stretnutie 
prišla aj najstaršia občianka našej obce pani Alojzia Juráňová.  
Slávnostný deň seniorov si užili aj mladší, potešil ich pestrý program na-
šich detí a pri vystúpení súboru Pruclek si mnohí aj zaspievali. Obec 
pripravila pre všetkých občerstvenie i malé darčeky. Sálu vyzdobili deti 
zo školy a našej ZUŠ-ky.  

 

Poprázdninové a neskôr i jesenné a predvianočné obdobie opäť spestrili organizácie a škola. Potešili najmä deti, ale aj ostatných 
občanov. Bohatý bol aj predvolebný týždeň, každý z kandidátov na starostu pripravil stretnutie s občanmi, na ktorom zverejnil svoj 
program. Súčasťou predvolebného boja boli, samozrejme, aj letáky a osobná agitácia.                                                             -boma- 

Naši  najstarší jubilanti  

Ing. Martin Slezák,  
vedúci záchranných prác 
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NAŠA ŠKOLA 

Ani sme sa nenazdali a opäť 
tu máme vianočný čas, obdobie, 
keď sa patrí hodnotiť a bilanco-
vať, čo sa nám počas kalendár-
neho roka podarilo viac a čo me-
nej. Aj naša škola nie je výnimka 

a máme sa naozaj čím pochváliť. 

Po počiatočnom striedavom 
zatváraní a otváraní tried z dô-
vodu pandémie sa na jar ko-
nečne začala naša „normálna“ 
práca. Žiaci so svojimi učiteľmi 
absolvovali množstvo výletov 
a exkurzií, najmenší žiaci z pr-
vého stupňa sa zúčastnili Školy v prírode na Starej Myjave. 

Nový školský rok sme začali s rekordným počtom žiakov za os-
tatné roky. Do našej školy nastúpilo 169 žiakov z Cerovej a oko-
litých obcí. V spolupráci s obecným úradom sme otvorili novú 
triedu v materskej škole. 

V októbri žiaci materskej a základnej školy pri príležitosti Mesiaca 
úcty k starším pripravili kultúrne vystúpenie pre starých rodičov. 
V novembri deviataci imatrikulovali prváčikov v duchu rozprávko-
vého šmolkovského lesa, kde museli naši najmenší žiaci plniť 

rôzne úlohy (foto).  

V predvianočnom období sme chystali program k tradičnému 
vianočnému vystúpeniu pre verejnosť v kultúrnom dome. 

 

Naše najväčšie úspechy v roku 2022: Žiak 8. triedy Peter Beňák 
sa stal úspešným riešiteľom celoslovenského kola v geografickej 
olympiáde.  

Žiačky 6. a 7. ročníka sa prebojovali na Majstrovstvá SR vo vy-
bíjanej, kde získali 3. miesto. Na svoj úspech spomínajú takto: 
Kristínka Ferenčičová: „Sme výborne zohratý tím a super kama-
rátky.“ Laura Konopová: „Spomínam si na večerný beh po dosti-
hovej dráhe s pánom ministrom školstva.“ Kristínka Vícenová: 
„Páčilo sa mi, ako sme reprezentovali nie iba školu, ale aj Trnav-
ský kraj a spolu sme tancovali medzi hudobníkmi.“ Alzbetka Da-
niel: „Pre mňa bol nezabudnuteľný pocit, keď sme sa dozvedeli, 

že sme postúpili do finálovej skupiny.“ 

Zostáva nám iba zaželať si, aby sme vianočné sviatky prežili všetci v zdraví a spokojnosti a aby sme si kúsok sviatočnej 
vianočnej atmosféry preniesli aj do bežných dní. 

 

Materská škola a Školský klub detí  

V prvej polovici školského roku sa nám po-
darilo absolvovať s deťmi niekoľko podujatí. 
V októbri sme mali tradičné stretnutie s na-
šimi starkými, spojené s tvorivými dielnič-
kami, na ktorých sme spoločne vyrábali 
aranžmány z plodov záhrad. V novembri 
sme s prvákmi oslávili Deň materských škôl. 

Medzi deti zavítalo divadielko Oskar s predstavením Škaredé káčatko.  

Veľa úsilia sme venovali príprave Vianočnej tržnice, ktorá sa uskutočnila 11. decem-
bra. Nacvičili sme kultúrny program a pripravili výrobky na predaj. Táto tržnica, ktorú 
tradične organizujeme spoločne s OZ Slniečko, bola už siedma v poradí. S organi-
záciou a tiež s vecičkami do tržnice pomáhajú rodičia i starí rodičia, členovia OZ Sl-
niečko i naši priatelia. Zarobené peniažky, podobne ako v minulých rokoch, použi-
jeme na učebné pomôcky a zážitkové podujatia pre deti MŠ. ĎAKUJEME!  

Mgr. Peter Mihály, 
riaditeľ školy 

Za MŠ Bc. Hedviga Tichá, zástupkyňa riaditeľa a za ŠKD Eva Ondrušová  

Vianočná tržnica MŠ a Slniečka  - Vychádzka klubu v parku  
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Čo nové v ŠKD 

V  tomto školskom roku v ŠKD pracujú 2 od-

delenia s počtom 36 detí. Pre potreby rodi-

čov je zriadený i ranný klub. Činnosť klubu je 

zameraná na relaxáciu a oddych detí po vy-

učovaní a pri plnení jednotlivých tematických 

oblastí výchovy na rozvoj tvorivých zručností a schopností detí. ŠKD dbá na pravi-

delný pobyt na čerstvom vzduchu formou pravidelných vychádzok a športových a po-

hybových aktivít na ihrisku a školskom dvore. Počas prevádzky klubu deti navštevujú 

krúžkovú činnosť – Športový krúžok, Umelecký krúžok, Tvorivé dielne a výtvarný od-

bor ZUŠ. Veľký dôraz pri pobyte v ŠKD je zameraný na budovanie dobrých medzi-

ľudských vzťahov, vzájomnú spoluprácu, toleranciu a dodržiavanie pravidiel ŠKD.

Naši ZUŠ-kári  

Elokované pracovisko ZUŠ Senica v Cerovej navštevovalo v minulom školskom roku 40 a teraz až 51 
žiakov.     
Konečne po dvoch rokoch korony sme mohli školský rok zakončiť slávnostne - vernisážou výstavy na 
školskom podujatí Juniáles. Počas roka sme sa zúčastnili viacerých súťaží, napríklad súťaže Vesmír 
očami detí - ocenení boli žiaci Lukáško Konečný a Anička Obúlaná, ďalej súťaže Stromy našich otcov 
- prvé miesto získal Matej Harnúšek a ocenená bola aj Betka Zonová. Úspech sme mali aj v súťaži 
Permoník očami detí, vyhlásenú Geoklubom Pezinok. Za kolektívnu prácu Lexikón permoníkov získali 
ocenenie všetci žiaci cerovskej ZUŠ-ky. Geoklub nás za odmenu pozval na Poznávací deň, počas 
ktorého budú deti ryžovať zlato, navštívia štôlňu, budú hľadať minerály a opečú si špekáčiky. 
V tomto školskom roku pracujeme v nových priestoroch. Máme za sebou už niekoľko výstav - jesennú 
výstavu, strašidelnú výstavu (v rámci Lampiónového sprievodu) a zimnú výstavu na Vianočnej tržnici. 
Všetkých, ktorí máte radi vtáčiky a chceli by ste im urobiť s deťmi radosť, srdečne prizývame k účasti 
na našom jarnom projekte Vtáčí hotel (nachádza sa v parku na torze červeného buku). 
 

NAŠA KNIŽNICA                                                                                                                                   -anmi- 

Obecná knižnica – minulosť a súčasnosť očami našej knihovníčky Anny Michalicovej 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Na úvod niečo z histórie 

V našej obci už v 20. rokoch fungovala 
obecná knižnica, ktorá mala podľa zázna-
mov z roku 1926 vyše 1000 slovenských 
kníh. Sídlila zrejme v starej budove pošty 
(dnes je na jej mieste rekonštruovaná 
časť budovy obecného úradu).  

Počas svojej histórie viackrát zmenila 
miesto svojho pôsobiska. Po roku 1945 ju 
umiestnili na poschodie budovy Spotreb-
ného družstva (dnes kultúrny dom). V ro-
koch 1965 - 1968 ju nakrátko presťahovali 
do budovy dnešnej pošty (bývalej starej 
školy) a potom do budovy prvej škôlky 
(dnes súkromný dom), ktorá bola pôvodne 
postavená v roku 1929 ako obecný chudo-
binec. Budova bola neskôr prestavaná 
a slúžila ako žandárska stanica. Po vojne, 
v roku 1948, tu zriadili prvú materskú školu 
v obci, ktorá sa koncom roku 1968 presťa-
hovala do priestorov bývalej školy (dnes 
pošta). V druhej polovici 70. rokov sa 

v budove knižnice schádzali aj členovia or-
ganizácie Zväzarmu (Zväzu pre spolu-
prácu s armádou). V roku 2000 knižnicu 
presťahovali do budovy, ktorú obec odkú-
pila od štátnych lesov (predtým to bol ro-
dinný dom Škrabákovcov, kde bolo aj pe-
kárstvo, ktoré zriadil Michal Škrabák), na 
parcele, kde je dnes postavená nová ha-
sičská stanica. Do druhej časti tejto bu-
dovy bola po rekonštrukcii v rokoch 
2000/01 presunutá hasičská zbrojnica. 
V súčasnosti – od roku 2010 má knižnica 
sídlo v budove bývalej škôlky.  
Miestna ľudová knižnica – nadviazala na 
predvojnovú činnosť a rozšírila ponuku 
kníh i rôzne čitateľské aktivity. Po roku 
1945 ju viedli ju miestni učitelia: Ľudovít 
Stankoviansky – do roku 1955, potom 15 
rokov Valéria Filušová a po nej – od roku 
1970 Oľga Herdová. Od roku 1987 ju ve-
diem ja.  

To sú fakty z histórie, ale chcem vám viac 
porozprávať o mojej činnosti v knižnici. 
V roku 1987 som po materskej dovolenke 
dostala učiteľské miesto v ZŠ Cerová. Pri 
škole bola bytovka, v ktorej sa práve uvoľ-
nil jeden byt. Podala som si žiadosť, ale 
vtedajší predseda miestneho národného 
výboru ( bol ešte hlboký socializmus) mi 
dal podmienku. Dosta-
nem byt, ak prevez-
mem miestnu knižnicu. 
No nebolo to také jed-
noduché. Knižnica síd-
lila v budove bývalej 
škôlky. Knihy boli po-
rozhadzované, mnoho 
ich bolo v nevybale-
ných škatuliach, neza-
písané do zoznamu. 
Prišli metodičky z ok-
resnej knižnice a naučili 
ma, ako presne každú 

knihu zapísať do zoznamu, opečiatkovať, 
zapísať číslo do knihy. Takto som zapí-
sala vyše 4 000 kníh. Trvalo mi to celé 
prázdniny. Potom sme s manželom celú 
budovu vymaľovali, upratali a pravidelná 
činnosť knižnice sa mohla začať. Je to 
teda už 35 rokov, čo knižnica funguje tak, 
že je jeden deň v týždni otvorená dve ho-
diny pre verejnosť. Zo začiatku bola otvo-
rená v sobotu, ale to som si cez víkend 
nemohla nič plánovať. Neskôr sme dali 
otváracie hodiny na stredu a kto rád číta a 
kto chcel prísť do knižnice, prišiel aj 
v stredu. 
Odvtedy som sa s knižnicou ešte dvakrát 
sťahovala. Samozrejme, knihy previezli 
do inej budovy, ale uložiť do políc som ich 
musela sama. V súčasnosti je knižnica 
v budove bývalej materskej školy, v ktorej 
síce vymieňali strechu, ale už o 2 roky do 
nej začalo zatekať. Našťastie iba vtedy, 
keď sú dlhotrvajúce dažde a žiadne knihy 
zatiaľ neboli zničené. Odvtedy sme zaria-
denie knižnice zmodernizovali. Dokúpili 
sme knižničné regály, takže sú všetky rov-
naké. V roku 2019 nám zo štátneho Fon-
du na podporu umenia prispeli sumou na 
zmodernizovanie knižnice. Kúpili sme 
nový kancelársky stôl, pohodlnú stoličku, 
detský stolík so stoličkami, sedacie vaky, 

Anna Michalicová, vedúca knižnice 

Škôlkari v knižnici  
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koberec, pohovku a nižšie skrinky na 
knihy pre deti. O toto vybavenie, objed-
návky a dovoz všetkého tovaru sa najviac 
zaslúžila pani Jana Daniel.  
V roku 2018 začalo v knižnici fungovať čí-
tanie s deťmi a pre deti. Vymyslela to tiež 
Janka a spolupracovala s ňou pani Miro-
slava Harnúšková. Každý druhý týždeň sa 
v knižnici na hodinku stretli s deťmi, ktoré 
mali záujem, prečítali si kapitolu z detskej 
knihy, rozprávali sa o nej, kreslili si, hrali 
sa. Táto činnosť sa pekne rozbehla, ale 
pribrzdila ju pandémia covidu. Tento rok 
sa už opäť niekoľkokrát deti s Mirkou Har-
núškovou stretli a čítali. 

Počas socializmu, čiže do roku 1990 boli 
knihy knižniciam posielané zo štátu. 
Knihy, ktoré vyberal akýsi úradník, prišli 
niekoľkokrát do roka zadarmo. Samo-
zrejme, bolo tam aj veľa politických, naprí-
klad celé Leninove spisy a mnoho kníh, 
ktoré nikdy nikto nečítal. No boli aj knihy 
v tom čase veľmi moderné a obľúbené, 
napr. Gričská čarodejnica alebo Angelika, 
ktoré boli tak často požičiavané, až sa 
rozpadávali. Po revolúcii bolo treba 
všetky politické knihy vyradiť a na dopĺňa-
nie knižničného fondu zostali len prí-
spevky od obce. Našťastie, naša obec 
vždy nejaké finančné prostriedky na kniž-
nicu dala a mohli sme každý rok nové 
knihy nakupovať. Pravdaže, vtedy to boli 
iné sumy za knihy. Bežne stála kniha 20 – 
30 Kčs   (asi dnešných 50 centov), encyk-
lopédie boli za 50 – 70 Kčs, čiže dalo sa 
kúpiť viac kníh. S tým mi pribudla starosť 
chodiť do kníhkupectva, vyberať knihy, 
ktoré by sa čitateľom páčili a zakúpené 
priniesť v taške na Cerovú. Neexistovali 
kuriéri, ktorí dnes privezú všetko až do-
mov. Dnes sú knihy oveľa drahšie a je ich 
na trhu také množstvo, že je ťažké sa 
v nich vyznať. Našťastie sa našli projekty 
vo Fonde na podporu umenia, na obec-
nom úrade projekty napísali, poslali a už 
sme trikrát dostali po 1000 eur na nákup 
nových kníh. Pravdaže, aj to má svoju 
podmienku. Treba si objednať aj knihy, 
ktoré podporuje fond a málokto si ich po-
žičia. Napriek tomu sme týmto spôsobom 
získali veľa pekných a hodnotných kníh.  

V súčasnosti dáva obec na zakúpenie no-
vých kníh 200 eur ročne. Okrem toho či-
tatelia každý rok platia zápisné - dospelí 2 
eurá a deti 1 euro na celý rok, takže aj 
tieto peniaze využívame na nákup nových 
kníh. V minulom roku prišla Záhorská 
knižnica v Senici s ponukou putovnej kniž-
nice. Na 3 mesiace prinesú okolo 30 kníh, 
ktoré môžeme požičiavať. Potom knihy 
vrátime a prinesú ďalších 30 kníh. Takto 
sa po štvrťroku knižky obmieňajú. Je to 
zase niečo nové a majú tam knihy, ktoré 

čitateľov, najmä čitateľky zaujímajú.  

V súčasnosti je v knižnici 5 462 kníh, 
z toho najviac kníh beletrie pre dospelých 
– 2 845. Sú tu rôzne žánre, teraz sú naj-
čítanejšie detektívky a romantické knihy 
pre ženy. Z autorov detektívok máme slo-
venských: Dominika Dána, Jozefa Kariku, 
Juraja Červenáka, zahraničných: Jo Nes-
ba, Roberta Bryndzu, Camille Lackber-
govú, Jorna Horsta a ďalších. Z romantic-
kých sú to knihy Táne Keleovej Vasilko-
vej, Kataríny Gillerovej, Jany Pronskej, zo 
zahraničných od Lucindy Riley Sedem 
sestier, najnovšie od Julie Caplin romány 
o cukrárňach, pekárňach, hotelíkoch. 
Z detskej beletrie je to 1905 kníh a je ťaž-
šie vybrať, pretože nových autorov a kníh 
je nespočetne veľa. Najčastejšie požičia-
vané sú Denník odvážneho bojka, Mimi 
a Líza, Príbehy výnimočných chlapcov 
a dievčat. Z náučnej sú to rôzne encyklo-
pédie o zvieratách, krásna kniha o palá-
coch, o móde, o legendárnej hudobnej 
skupine Queen a ďalšie. Sú to krásne ob-
rázkové knihy, no bohužiaľ, veľmi ob-
jemné, takže si ich čitatelia málo požičia-
vajú. Možno, ak by sme mali miestnosť na 
čítanie – čitáreň, tam by si ich mohli aspoň 
prelistovať. 
V knižnici je veľa kníh zo svetovej belet-
rie, ktoré vyšli dávnejšie, a tak nie je o ne 
veľký záujem. Mám vlastne iba jednu čita-
teľku pani Martu Juráňovú, ktorá si pravi-
delne požičiava staršie knihy zo svetovej 
klasiky, ktoré už možno aj čítala. Ostatní 

hľadajú stále niečo nové.  

Ja som na tom podobne. Mám čítanie 
kníh rada odmalička, bez kníh si život ne- 

viem predstaviť. Aj preto som stále ve-
dúca knižnice, lebo tam som knihám nao-
zaj blízko. Snažila som sa aj v škole po-
vzbudzovať deti, aby viac čítali, čítaním si 
človek rozširuje svoj obzor, učí sa novým 
veciam, rozvíja fantáziu. Bohužiaľ, u sú-
časnej mladej generácie závislej na mobi-
loch a počítačoch sa to veľmi nedarí. Vy-
chádza to, samozrejme, z rodinného pro-
stredia. Ak čítajú rodičia, čítajú aj deti. 
Knihy sú teraz naozaj veľmi drahé, ale 
práve preto je tu knižnica, kde si čitatelia 
môžu požičať knihy prakticky zadarmo. 
Malý záujem je vidieť aj z počtu čitateľov. 
Tento rok je prihlásených zatiaľ 57 čitate-
ľov, z toho najviac dôchodkýň, ale detí do 

15 rokov iba 14. 

Najlepšími čitateľkami v tomto roku sú 
pani Jozefa Fialová a Eva Janáková. 
Každý týždeň si požičiavajú 2-3 knihy, 
čiže už do decembra každá prečítala vyše 
100 kníh.  
Každý týždeň zapisujem počet požiča-
ných kníh za ten jeden deň. Rekord bol 46 
kníh požičaných za deň v apríli 2021 po 
tom, ako sa knižnica otvorila po covide. 
Inokedy je to priemerne 25 požičaných 

kníh za deň.  

Na záver by som chcela vyzvať všetkých 
občanov Cerovej či už malých alebo do-
spelých, aby sa aspoň prišli pozrieť do 
knižnice. Mnohí v našej knižnici neboli ani 
raz v živote. Je to naša knižnica, cerov-
ská, knihy v nej sú naším majetkom a je 
škoda, že je v nej prihlásených tak málo 
čitateľov. V dedinách okolo nás knižnice 
nefungujú, nepožičiavajú, nenakupujú 
nové knihy. Len 6 knižníc z celého okresu 
má zmluvu na putovnú knižnicu. Naša 
knižnica funguje pravidelne, stále naku-
pujeme nové knihy, máme pekné zariade-
nie knižnice, dá sa v knižnici aj posedieť 
a prezrieť si knihy. Na fb stránke si mô-
žete prezrieť fotografie nových a zaujíma-
vých kníh. Len sa treba odhodlať a prísť 
v stredu v čase od 15,00 do 17,00 hodiny 
a prihlásiť sa za čitateľa. Dúfam, že po 
prečítaní týchto riadkov aspoň niekoľko 
nových čitateľov v knižnici privítam.                           
Vaša knihovníčka

Z ČINNOSTI  ORGANIZÁCIÍ

Urbárske lesné a pozemkové spoločenstvo Cerová v roku 2022  

Naša urbárska spoloč-
nosť prešla v roku 2022 
výraznými zmenami. 
Predseda Ing. Slavomír 

Vittek sa po 30 rokoch vzdal svojho postu, obdobne aj podpred-
seda Jaroslav Michalica, člen výboru Jaroslav Oravec a taktiež 
člen dozornej rady Rudolf Jánoš. Za predsedníčku urbáru bola 
dočasne zvolená predsedníčka dozornej rady Jana Daniel a na 
jej miesto nastúpil Jozef Michalica. Bolo nutné nahradiť aj ostat-
ných členov, a tak vo výbore privítali Jána Michalicu ako pod-
predsedu, Ondreja Keračíka ako člena dozornej rady a ako ná-
hradníkov Rudolfa Škrabáka a Rudolfa Tomka a lesnú stráž 
a hájnika Petra Vicena.  
Zmeny vo výbore a dozornej rade potvrdilo valné zhromaždenie 

zvolané v júni 2022. Do programu zasadnutia bola zaradená aj 
výplata podielov za rok 2021. Podiely urbár vyplácal na obec-
nom úrade v septembri. Ak si členovia ešte nestihli vybrať pe-
niaze, naďalej tak môžu spraviť u účtovníčky pani Antónie Ben-
dovej. 
Lesný hospodár tento rok vymeral urbáru prečistenie lesa v ob-
lasti Široké pole, kde mu uložil za povinnosť prierez borovice 
a buka. Ťažba začala v októbri a pokračovala až do konca no-
vembra. Vyťažilo sa 1000 m3 dreva. Drevo bolo následne od-
predané firme ADO Service z Jablonice, ktorá dala najlepšiu po-
nuku. Urbár v tomto roku umožnil svojim členom zakúpiť si drevo 
po ťažbe v 4-metrových dĺžkach alebo aj požiadať o samovýrobu 
dreva u hájnika Petra Vicena, ktorý záujemcov zapíše na zoz-
nam a následne ich kontaktuje.  

Všetky novinky a informácie bude urbár v budúcom roku zverejňovať na webovej stránke obce Cerová.

Jana Daniel, predsedníčka ULS 
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Hrajkáreň oslávi desať rokov činnosti 

Ako čas veľmi rýchlo beží, vieme aj 
my Hrajkárňači.  

Ani sme sa nenazdali a už máme de-
sať rokov tvorivej a aktívnej činnosti 

za sebou. Napriek pandemickým rokom sa nám podarilo udržať 
stretávanie mamičiek s deťmi, ktoré ešte nechodia do škôlky. 
Detičky majú takto možnosť prirodzene sa zoznamovať prostred-
níctvom spoločných hier so svojím budúcim „škôlkarskym“ kolek-
tívom práve aj v priestoroch Hrajkárne. Zároveň nás teší, že sa 
pred niekoľkými rokmi podarilo rozšíriť našu voľnočasovú čin-
nosť aj pre staršie deti, ktoré sa sem už dávno nechodia hrať 
v sprievode mamičiek. S týmito deťmi sme si zvykli organizovať 
exkurzie, turistiku, stanovačku. Niekedy sa na výletoch stretnú aj 
veľkí, menší a najmenší, všetci spolu. Takto to bolo aj v tomto 
roku, keď sme sa vďaka spolupráci s OZ Cerová Inak mohli zú-
častniť výletu do aquaparku. Zorganizovali sme spoločne aj via-
ceré opekačky. Jedna bola spojená s už tradičnou stanovačkou 
a nočným pochodom s hrami pod hradom Korlátko. Hoci sa od-
vážili prespať v stanoch len tí najodvážnejší, ktorí sa nebáli zimy 
a tmy, užili si to všetky deti a aj sprevádzajúci rodičia. Ako sme 
si už zvykli počas pandémie, naozaj veľa času sme trávili v prí-
rode a na dopravnom, futbalovom, či multifunkčnom ihrisku. Cez 

leto sa deti zúčastňovali aj workshopov, ktoré organizovala Zá-
horská knižnica. Pre veľkých školákov bol najzaujímavejší ten, 
kde sa mohli zážitkovým spôsobom oboznámiť s 3D tlačiarňou. 
Najväčšia akcia, ktorej sme sa mohli zúčastniť opäť vďaka spo-
lupráci a aj finančnej podpore OZ Cerová Inak, bol náš už tra-
dičný lampiónový pochod (bližšie informuje Lenka Škrabáková). 
Počas vianočných sviatkov máme najmä pre väčšie deti pripra-
vené rodinné výzvy. V rámci nich si bude možné zapožičať spo-
ločne nakúpené hrajkárňové didaktické hry domov a súťažiť. Po-
drobnosti budú zverejnené na našej FB stránke. Veríme, že to 

bude pre rodiny zábava.  

Na budúci rok sme si pripravili veľa nových plánov, ako zinten-
zívniť našu činnosť a obnoviť i naše tradičné „predpandemické“ 
exkurzie - napr. do galérie mesta Hodonín, do Bibiany v Brati-
slave a pod. Pod stromček si preto budeme želať, aby sa nám 
podarilo získať dostatok grantových finančných prostriedkov na 
splnenie všetkých našich snov pre Hrajkáreň na rok 2023.  

Veľa zdravia a pokoja v nastávajúcom roku 2023 
želáme všetkým ľuďom dobrej vôle!             

Lampiónový sprievod rozprávkovo – strašidelným parkom.  

Jesenné sychravé počasie patrí k jeseni, to ale neznamená, že naše deti by mali 
byť ukrátené o zážitky spojené s podujatiami našej obce. Vďaka spolupráci Hraj-
kárne a OZ Cerová Inak sa lampiónový pochod opäť posunul o kúsok ďalej.  

Deti si tento raz neužili len atmosféru blikotavých svetielok v lampiónoch, ale „pán 
lesa“ ich preniesol priamo do rozprávkovej ríše v parku pri kaštieli. Spoločnosť im 
robili nielen také rozprávkové celebrity, ako sú Červená čiapočka a vlk, ale tiež 
duchovia, čerti, a dokonca aj Lucifer. Deti plnili rôzne úlohy, za ktoré dostali sladkú 
odmenu. Pri medovníkovom domčeku si ježibaba plánovala z detí po vykŕmení pri-
praviť večeru, biela pani deťom vyrozprávala svoj príbeh a naučila ich prechádzať 
cez stenu. Súčasťou podujatia bola aj výstava výtvarných prác detí zo ZUŠ Cerová, 
ktorú zorganizoval pán učiteľ Mário Harnúšek. Nakoniec bolo pre všetkých pripra-
vené malé občerstvenie. Prišli deti malé i veľké, kúzelnú atmosféru si užívali aj ich 
rodičia. 

Cerovský Mikuláš  
Jeseň a zimu oddeľuje sviatok sv. Mikuláša. O to, aby mikulášsku nádielku dostali 
aj malé cerovské deti, sa postaral živý Mikuláš, anjel aj čerti – naši mladí šikovní 
občania. Patrí im za to vďaka a tešíme sa na nich aj v budúcom roku.  

Späť sú aj čítaníčka v knižnici. Dňa 26. októbra začali hádankou a budú pokra-
čovať aj v budúcom roku – odkazujú Mirka Harnúšková, Barbora Krištúfková 
a knihovníčka Anna Michalicová.   

Tak ide čas – so seniormi v Jednote dôchodcov  

Rok 2023 sa v cerovskej Jednote dôchodcov niesol v znamení častejšieho stretávania sa, po-
hybu a spoločných akcií. Akoby nám dva uplynulé roky naznačili, že si musíme viac vážiť to 
dobré, čo nám život ponúka a spoločne si ho s rodinami a pria-
teľmi užiť. Nie, že by sme to predtým nevedeli, na to sme už dosť 
starí ..., ale doba (aj zloba) to umocnili.  

O viacerých akciách sme informovali v Spravodajcovi, preto prí-
spevok v Cerovinách bude skôr o pocitoch a zážitkoch. A tých je 
vďaka spomínaným činnostiam neúrekom. K najživším zážitkom 
patrí výlet do Banskej Štiavnice. Neopakovateľnú atmosféru za-
žilo 20 našich členov pri návšteve Kalvárie, ktorá patrí medzi naj-
krajšie barokové kalvárie Európy. Stojí na kopci Scharffenberg 
(Ostrý vrch) a cesta po nej je aj trošku náročná. Štiavnica nám 
ponúkla aj svoje ďalšie poklady. Prezreli sme si mesto a príjemne 
si oddýchli v penzióne. Podobne sme sa cítili aj počas výletu do 
Vysokých Tatier, ktorý patrí k našim tradičným. Množstvo pek-
ných zážitkov sme si „vyrobili“ aj doma, na „všedných“ poduja-
tiach – vychádzkach do prírody, opekačkách alebo pri športo-
vaní. A tiež na posedeniach v klube, ktoré si spestrujeme dob-
rými maškrtami, ale aj zdravým ovocím, ktoré pestujú naši členo- 

Za OZ Cerová Inak Lenka Škrabáková 

Za Hrajkáreň  
Miriam Valášková 

Za klub Božena Malichová  

Členovia jednoty na výlete v Banskej Štiavnici 

 Veselo pri medovníkovom domčeku v parku 
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via (možno neviete, že nie-
ktorí pestujú aj netradičné 
figy, mišpule, dule, osko-
ruše). Pri stole v klubovni nie-
len slávime narodeniny, me-
niny i tradičné sviatky, ale vy-
mieňame si aj vlastné knihy 
a riešime, ako sa zapojiť do 
života v obci. Počas roka 
sme pripravili dve členské 
schôdze a v závere roka 
slávnostné vianočné stretnu-
tie členov pri kapustnici, na 
ktorých sme zablahoželali 
našim jubilantom.  

Ale aby sme boli celkom 
úprimní, stretávame sa aj 
s vecami, ktoré nás trápia 
a žiaľ, nemáme veľa mož-
ností, ako ich zmeniť. Od-
hliadnuc od celkovej situácie 
a kvality medziľudských 
vzťahov, nás, najstarších, 

trápi najmä ľahostajnosť a nezodpovednosť (týkajúca sa, žiaľ, aj mnohých z našich radov) voči sebe navzájom, k životnému pro-
strediu a prírode. Nesťažujeme si, len nás mrzí, ako toto všetko doľahne na naše deti a vnúčatá.  

Sme radi, že náš klub v spoločnej činnosti podporuje obec a naši mladší priatelia – organizácie a sponzori, medzi ktorých patria 
hasiči, OZ Cerová Inak, COOP Jednota, BTT Cerová, Skládka Cerová, Lekáreň Sophia, Hostinec u Alenky, Potraviny Môj obchod 
na Lieskovom, páni Ľubomír Pavlík, Vladimír Nemec, Vladimír Kobliška, Ľuboš Tomek, Miroslav Kolár, Stanislav Roman a Jozef 
Masár. Ďakujeme im za podporu.  

 Z činnosti občianskeho združenia „Cerová Inak“. 

O našej činnosti vás priebežne infor-
mujeme na našej fb stránke a v Cerov-
skom spravodajcovi.  

Tak teraz iba krátke zhrnutie. Čo je naším 
cieľom? Ako sa nám ho darí plniť? Aké 
máme plány?   

Našim cieľom je aktivizovať ženy k spo-
luúčasti na činnostiach v obci, zapájanie 
sa do dobrovoľníckych a charitatívnych 
činností, rozvíjať úctu ku kultúrnemu 
dedičstvu a ľudovým tradíciám a spájanie 
generácií. Ďalej vzbudiť záujem o sta-
rostlivosť o životné prostredie, o miesto, 
kde žijem. 
K tomu sú smerované naše aktivity. Aj 
tento rok sme pripravili a zabezpečili akciu 
Cerová bez odpadkov, do ktorej sa už tretí 
rok zapájajú všetky generácie. Je vidieť, 
že nám všetkým záleží na tom, ako bude 
naše prostredie vyzerať. Dvakrát za rok 
organizujeme odber krvi. Ďakujeme 
všetkým, ktorí neváhajú a do tejto akcie 
sa pravidelne zapájajú. 
K charitatívnym akciám patrí aj naša 
najväčšia akcia „Pochod za zdravie“. Tretí 
ročník pochodu sa nám finančne podarilo 
zabezpečiť vďaka našim sponzorom 
a podpore Nadácie ZSE. Týmto im 
ďakujeme. Ďakujeme aj všetkým, vďaka 
ktorým sme mohli výťažok, v sume 220 
eur, poslať na detskú onkológiu. 
Tešíme sa, že sme v tomto roku mohli 
vydať brožúrku s receptami – Cerofské  
 

 
recepty – zabudnuté, ale i kalendár na rok 
2023 s historickými fotografiami z Cero-
vej, Lieskového a Rozbehov. Nesmierne 
nás teší záujem o tieto publikácie. 
Na začiatok leta sme pripravili výlet do 
Dunajskej Stredy. Vodu a slniečko si 
vychutnali celé rodinky s deťmi. Neza-
búdame ani na seniorov, ktorí z Cerovej 
odišli a sú umiestnení v zariadení Lás-
kavé dlane v Prievaloch. Zapájame sa do 
akcie „Koľko lásky sa zmestí do krabice 
od topánok“ a krabičky naplnené slad-
kosťami a drobnosťami odovzdáme 

seniorom pred Vianocami.  

Teraz na jeseň sme vypracovali a poslali  

 

 

dve žiadosti o grant. Jeden projekt 
„Cerovská rozprávková alej“ nám schválili 
z Nadácie 365.banky.  

A naše plány do nového roku? Prvá akcia 
sa bude konať 6. 1. 2023 – Trojkráľová 
vychádzka. Poďte s nami na vychádzku 
z Cerovej na Rozbehy, ktorá bude končiť 
klasickou opekačkou špekáčikov. Už 
teraz pripravujeme naše pravidelné akcie, 
ktoré sú zahrnuté do plánu kultúrnej 
činnosti obce. Práce na projekte 
“Cerovská rozprávková alej“ rozbehneme 
na jar. Včas vás budeme informovať.  

Tešíme sa na stretnutie s vami na budúci 
rok v zdraví a šťastí.

Marta Kubová    

Členovia jednoty na predvianočnom posedení 

 Pochod za zdravie 2022 v Rozbehoch 
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DHZ Cerová v roku 2022 

Hasičský zbor, ktorý v tomto roku 
oslávil 110. výročie svojho založenia, 
sa počas roka venoval odbornej práci 
i činnosti pre obec.  
S cieľom byť za každých okolností 
dobre pripravený na zásah sa jeho 
členovia každú prvú nedeľu doobeda 

venovali štartovaniu a kontrole techniky a vecných prostriedkov a v po-
lovici apríla vykonali zdokonaľovacie cvičenie zásahovej jednotky. 
Priamych zásahov bolo, žiaľ, viacero. Už v januári hasiči likvidovali 
spadnutý strom na ceste medzi Cerovou a Jablonicou po silnom vetre, 
podobný zásah vykonali aj po júnovej búrke na ceste pod Rozbehami. 
V máji zasahovali pri požiari hospodárskych budov v obci Osuské 
a požiari skládky odpadu Jablonica. Požiarom sa nevyhli ani naše 
obce, začiatkom augusta hasiči likvidovali požiar na lúke na Rozbe-
hoch pri cintoríne a o pár dní neskôr na skládke odpadov v Cerovej, 
koncom októbra požiar komína rodinného domu v Cerovej. Mimoriadny 
zásah vykonali 16. septembra, keď pri čerpacej stanici v Jablonici ná-

sledkom autonehody troch automobilov vznikol nebezpečný požiar.  

 

Hasiči sa tradične podieľali na prácach v obci – s vysoko-
zdvižnou plošinou orezávali a zrezávali stromy, vykonávali 
drobné opravy striech a opravy verejného osvetlenia. Po-
kračovali v zveľaďovaní okolia pri hasičskej stanici, vyko-
nali zber železného šrotu, postavili máj a zorganizovali Deň 
otvorených dverí pri príležitosti MDD pre deti i širokú verej-

nosť.   

V rámci osláv výročia sa konala slávnostná členská schô-
dza. Milou udalosťou bolo prijatie daru - sochy sv. Floriána 
vyrezaného z cerovskej lipy, ktorú vyrobil a hasičom odo-
vzdal pán Peter Krajčovič, rezbár a chalupár z Cerovej 
(foto). Týmto mu zbor ešte raz ďakuje. 

Skutočne mimoriadnou a slávnostnou udalosťou bolo no-
vembrové stretnutie veliteľov zborov v Prezidentskom pa-
láci v Bratislave u prezidentky SR Zuzany Čaputovej, na 
ktorom mal tú česť byť prijatý aj veliteľ cerovského zboru 
Rastislav Petráš (foto). 

 

 Poľovnícke združenie Cerová 

 
Od 1. marca 2022 Poľovnícke združenie 

Cerová funguje v novom zložení.  

Vo februári na výročnej schôdzi ukončil 
činnosť starý výbor, ktorému by sme 
chceli touto cestou za jeho pred-
chádzajúcu činnosť poďakovať. Nás-
ledne bol členskou schôdzou zvolený 
nový výbor PZ, ktorého novým 
predsedom sa stal Jozef Masár, hos-
podárom Ing. Jozef Petráš, tajomníkom 
Ing. Lukáš Oravec, finančným hos-
podárom Ing. Miroslav Masár ml., 
kynologickým referentom Rudolf Pavlík, 
brigádnickým referentom Vendelín 
Váverka, streleckým a kultúrnym refe-
rentom Ján Stanek. Za predsedu 
dozornej rady bol zvolený Ing. Andrej 
Oravec a členovia Peter Vícen a Ján 
Michalíca.  

Prvou spoločnou jarnou akciou združenia 
bola aprílová brigáda ,,čistý revír“, 
zorganizovaná už po niekoľkýkrát, ktorej 
sa zúčastnilo 22 členov a 6 rodinných 
príslušníkov. Vyzbieralo sa 1,5 tony 

odpadu v časti Čierny potok, Štreka od 
hotela Malvázia až po smetisko, na 
Rozbehoch okolie turistickej chaty a cesta 
do Sokolských chát.  

Keďže posledné 2 roky sme boli tiež 
zasiahnutí pandémiou, bola naša 
poľovnícka, kultúrna ale aj ostatná 
činnosť obmedzená a nekonala sa ani 
výstava trofejí. S postupným uvoľňo-
vaním opatrení sa začala naša činnosť 
zintenzívňovať. Samozrejme, na sta-
rostlivosť o zver a revír nemala pandémia 
vplyv, všetky úlohy a povinnosti sme si 
plnili zodpovedne. V našom revíri  lovíme 
jeleniu, dančiu, muflóniu, diviačiu, srnčiu 
zver a zintenzívnili sme lov aj na škodnú 
zver, aby sme zvýšili populáciu drobnej 
zveri, ako sú zajace a bažanty, ktorá sa 
takmer vytratila. Stále uskutočňujeme 
predaj diviny – so žiadosťou sa môžete 

obrátiť na Ing. Miroslava Masára ml. 

Venujeme sa aj odbornej činnosti. V máji 
boli členovia Jozef Rehák, Ján Konopa, 
Dušan Oravec a Ján Stanek repre-

zentovať naše PZ v súťaži v ma-
lokalibrovom štvorboji M400 na strelnici 
v Čáčove, kde sa ako družstvo umiestnili 
na 1. mieste. Posledný októbrový týždeň 
sa konali na Rozbehoch skúšky 
poľovníckych psov (predbežné skúšky 
farbiarov), ktorých sa zúčastnilo 12 
vodičov z rôznych poľovníckych združení. 
Tieto skúšky úspešne absolvoval aj náš 
člen Bc. Daniel Pavlík so svojím psíkom. 
Z regionálnej organizácie SPZ v Senici 
sme dostali poďakovanie za perfektne 
zorganizovanú a pripravenú akciu, na 
ktorej sa podieľali naši členovia pod 
vedením kynologického referenta Rudolfa 
Pavlíka. V tomto roku ešte absolvoval 
trikrát úspešne skúšky aj psík Astor 
Vendelína Váverku, ktorému psíka 
pripravil a následne s ním tieto skúšky 
absolvoval Pavol Šustek. 
Poľovníci sa zapojili aj do Školského 
juniálesu, deťom aj rodičom pripravili 

Ján Stanek,  
kultúrny a strelecký referent 

              Rastislav Petráš,  
              veliteľ zboru 
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malú poľovnícku výstavu, kde si mohli 
pozrieť trofeje rôznych druhov zveri  a po-
ľovnícku výbavu. Súčasťou akcie bola aj 
populárna streľba zo vzduchovky, o ktorú 
bol zo strany žiakov aj ich rodičov veľký 
záujem. Najlepší strelci boli odmenení 
diplomom. V októbri dvaja členovia Ján 
Stanek a Jozef Rehák zorganizovali 
v škole poľovnícku besiedku. Podobnú už 
predtým pripravili aj pre deti v Spojenej 
škole v Senici. Združenie sa tak pripravuje 
na pravidelnú spoluprácu s našou školou, 
v budúcom školskom roku plánuje po 20 
rokoch obnoviť krúžok mladých priateľov 
poľovníkov s cieľom, aby sa deti začali 
znovu viac zaujímať o prírodu, získali 
nové vedomosti, keďže sa v dnešnej dobe 
informačných technológií táto činnosť 
vytratila.  
Členovia združenia Pavol Oravec, Rudolf 
Oravec, Radka Oravcová a Jozef Rehák 
reprezentovali združenie na akcii varenie 
gulášu pri zvonici.  

O skutočnosti, že si našu činnosť všímajú 
aj vyššie poľovnícke orgány, svedčia 
ocenenia našich členov. V tomto roku 
ocenili päť dlhoročných členov - za 
zásluhy v poľovníckej činnosti bolo 
udelené vyznamenanie II. stupňa Mila-
novi Oravcovi, vyznamenanie III. stupňa 
Michalovi Oravcovi, Petrovi Mikúškovi 
a Petrovi Kuchtovi a Ing. Andrejovi Orav-
covi bola udelená zlatá medaila SPZ za 
významné zásluhy o rozvoj poľovníctva 
na Slovensku. 

Združenie nezabúda ani na vlastných 
členov a rodiny, pre ktoré pripravilo dve 
veľké podujatia. V septembri sme zor-
ganizovali 1. ročník streleckej súťaže 
O pohár predsedu PZ na strelnici v Čá-
čove, ktorá bola prvá možno po 25 rokoch 
a stretla sa s mimoriadne pozitívnou 
odozvou aj účasťou našich rodín aj s deť-
mi. Prvá bola streľba z brokovnice na 
asfaltové holuby, kde sa na prvom mieste 
umiestnil náš mladý kandidát Juraj 
Petráš, na druhom mieste kandidát Pavol 
Oravec ml. a na treťom mieste Bc. Daniel 
Pavlík. Druhou disciplínou bola streľba 
z malokalibrovky na terč srnca na 50 
metrov, kde opäť  zvíťazil Juraj Petráš, na 
druhom mieste bol Ján Michalica a na 
treťom mieste Ján Konopa. Víťazi boli 
odmenení pohármi a diplomami. Putovný 

pohár si odniesol náš mladý nádejný 
strelec Juraj Petráš, keďže sa umiestnil 
na prvom mieste v oboch disciplínach. 
Ďalšou voľnou disciplínou bola streľba zo 
vzduchovky pre deti, hádzanie šípok 
a streľba z luku. Akcia sa niesla v po-
hodovom duchu, vyšlo pekné počasie, 
varil sa divinový guláš, o občerstvenie sa 
postaral predseda Jozef Masár a spon-
zori, podával sa hot-dog, čapovalo sa 
nealko pivo, kofola, manželky upiekli 
koláče a pre deti boli sladkosti. 
V novembri sa členovia, ich rodiny 
a priatelia stretli opäť, keď sa v kultúrnom 
dome konala poľovnícka zábava 
s pohostením. Program bol spestrený 
o pasovanie za lovca prvej ulovenej 
jelenej zveri Ing. Miroslava Masára ml. 
O hudbu sa postaral Vlado Oslej. 
V apríli boli členovia výboru zavinšovať 

bývalému dlhoročnému členovi Jozefovi 
Oravcovi k významnému jubileu 80 rokov. 
Spolu s ním si zaspomínali na jeho 
aktívnu poľovnícku činnosť a Jožko 
Oravec povyťahoval historky, na ktorých 
sa všetci dobre pobavili.  

Minulý rok naše rady opustil dlhoročný 
člen Ing. Štefan Peterka, ktorý pôsobil vo 
funkcii výboru ako finančný hospodár. 
Nedá nám nespomenúť na už nebohého 
Vendelína Váverku, ktorý nás nečakane 
opustil v roku 2019. Viacerých z nás 
pripravoval na skúšky z poľovníctva a bol 

na nás hrdý, aké 
sme dosiahli výs-
ledky. Mal úžasné 
vedomosti, teoretic-
ké aj praktické a bol 
aj dobrým strelcom - 
reprezentoval naše 
združenie hlavne 
v brokovej disciplí-
ne. Celé združenie 
mrzí, že sa nedožil 
strelnice, ktorú plá-
nujeme vybudovať 
v Čiernom potoku 
a oživiť tak tradíciu, 
ktorá bývala v strel-

nici na Rozbehoch. Ďalej chceme 
spomenúť aj pána Ignáca Jurkoviča, ktorý 
nás tiež opustil tento rok. Nebol síce 
členom, ale pôsobil u nás niekoľko rokov 
ako trubač a keď to už zo zdravotných 
dôvodov nemohol vykonávať, inšpiroval 
Jána Konopu a Jána Staneka, ktorí začali 
trénovať a stali sa našimi trubačmi. Treba 
spomenúť aj našich kandidátov Juraja 
Petráša, Pavla Oravca ml., Michala 
Takáča, ktorí momentálne absolvujú 
poľovnícky kurz a intenzívne sa zapájajú 
do brigádnickej a poľovníckej činnosti. 
Tiež aj ďalšieho kandidáta Ondreja 
Keračíka, ktorý vyštudoval Strednú 
odbornú lesnícku a drevársku školu 
v Liptovskom Hrádku a ďalej úspešne 
pokračuje na Lesníckej a drevárskej 
fakulte Mendelovej univerzity v Brne. 
Ondrej sa stal aj naším fotografom, 
zachytáva a archivuje naše poľovnícke 
podujatia.  

Keďže poľovníctvo je v prvom rade o och-
rane prírody a starostlivosti o zver, tak by 
sme chceli poďakovať všetkým členom, 
ktorí sa zodpovedne a intenzívne po-
dieľajú na plnení úloh - ako je odstrel 
zveri, zabezpečovanie krmiva, brigád, 
rozrábke a predaji diviny. Ďakujeme aj 
novému výboru, hlavne predsedovi 
Jozefovi Masárovi, ktorý zabezpečuje 
krmivo a reprezentuje naše združenie na 
regionálnej úrovni a Ing. Jozefovi 
Petrášovi za činnosť poľovného hos-
podára, ktorá je časovo aj admi-
nistratívne zodpovedná a náročná.  
PZ Cerová želá všetkým našim občanom 
príjemné prežitie vianočných sviatkov, 
hlavne veľa  zdravia, šťastia a všetko 

dobré v novom roku 2023. „Lovu zdar“. 

 
 

V čase uzávierky Cerovín nečakane 
vo veku 77 rokov zomrel bývalý dlhoročný 
predseda   nášho   poľovného  združenia  
Ing. Miroslav Masár st. Pán Masár bol 
nielen aktívnym poľovníkom, ale dlhé roky 
pracoval pre obec – ako poslanec, člen 
komisie, folklorista, člen mnohých 
organizácií, spoluzakladateľ AK Tretra 
a veľký fanúšik športu.  
Ďakujeme,  ČESŤ JEHO PAMIATKE.  

Jozef Oravec  

Strelecká súťaž v Čáčove 
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FK Cerová v roku 2022 

V roku 2022 sa futbalový život v našom 
klube vrátil do starých koľají, tak ako to 
bolo v rokoch pred koronavírusovým ob-
dobím. Naše mužstvá tak mohli začať 
s tréningovou prípravou a následne odo-
hrať všetky majstrovské zápasy v jarnej aj 
jesennej časti roka. 
Keďže začiatkom roka bolo ešte potrebné 
dodržiavať určité obmedzenia v organizo-
vaní hromadných podujatí, výročnú vo-
lebnú členskú schôdzu posunul výbor až 
na začiatok apríla. Vo výbore dvoch kon-
čiacich členov nahradili Slavomír Veteška 
a Ján Herda. Zúčastnení členovia a fanú-
šikovia si vypočuli správy o celkovej čin-
nosti, vedení klubu, správy trénerov o sta-
ve a práci s jednotlivými mužstvami. 
Ako prvé začalo zimnú prípravu mužstvo 
dospelých pod vedením trénera Romana 
Královiča  prvým tréningom v už polovici 
januára. Mužstvo dospelých malo počas 
zimnej prípravy veľmi dobrú účasť na tré-
ningoch. Do mužstva na jarnú časť pri-
budli traja hráči: Timotej Královič - prestup 
zo zahraničia a Zdenek Švejda – hosťo-
vanie z Borského Jura, do kádra sa vrátil 
Tomáš Ráček a mužstvu vypomáhali aj 
hráči z dorastu. Hosťovanie do iných muž-
stiev na jarnú časť ohlásili: Peter Mach-
lica, Marek Holič, Jozef Procháska a Bo-
huslav Vach. Prípravné zápasy v zimnej 
príprave sme odohrali na umelej tráve na 
Brezovej a na domácom ihrisku s nasle-
dovnými výsledkami: Cerová – Hradište 
1:1, Cerová – Pl. Mikuláš 5:4, Cerová  „A“ 
– Cerová „U19“ 6:2. Na začiatku marca 
hráči absolvovali sústredenie v Starej 
Bystrici so zameraním na turistiku. Muž-
stvo dospelých odohralo na jar 3 kolá zá-
kladnej časti s umiestnením na 7. mieste. 
Potom sa tabuľka rozdelila na dve časti, 
pričom naše mužstvo ako prvé nepostu-
pujúce sa dostalo do skupiny o umiestne-
nie - kde sme si preniesli vysoký počet bo-
dov. Výsledky v skupine o umiestnenie: 6 
zápasov sme vyhrali, 1 krát remizovali a 3 
krát prehrali. Po týchto výsledkoch naše 
mužstvo skončilo na 3. mieste so 40 
bodmi s bilanciou 12 výhier, 4 remízy a 4 
prehry.  
Mužstvo dorastu pod vedením Bohumíra 
Drímala a Antona Vetešku sa dostalo po 
rozdelení tabuliek do tabuľky o víťaza. 
Slabnúcou účasťou na tréningoch, zrane-
niami hráčov, neúčasťou na zápasoch po-
čas jari všetko dospelo k tomu, že posled-
ných 5 zápasov mužstvo prehralo a skon-
čilo na predposlednom 9. mieste s bilan-
ciou 4 výhry, 2 remízy a 12 prehier. 
Naše najmladšie mládežnícke mužstvo 
žiakov s trénerom Petrom Chlupíkom sa 
dostalo v nadstavbovej časti do skupiny 
o umiestnenie, kde sa po odohratí 10 

zápasov umiestnilo na 4.mieste s 12 bod-
mi za 4 výhry a 6 prehier.  
Príprava A mužstva na nový ročník 
2022/2023 začala 6. júla, do mužstva pri-
šli zo Senice vekom ešte dorastenci 
Adam Režnák a Martin Vlček, ďalej na 
prestup Ondrej Ilčík z Rohova, Matúš 
Baňárek na hosťovanie z Jablonice a Pe-
ter Machlica sa vrátil z hosťovania z Jab-
loňového. Z mužstva odišli na prestup B. 
Vach do Brodského, Andrej Tokoš späť 
do Koválova a hranie zatiaľ ukončil Srb 
Jovanovič. Prípravné zápasy v letnej prí-
prave sme odohrali takto: Vrádište – Ce-
rová 1:6, Cerová – Šaj. Humence 4:2, Ce-
rová – Hlboké 1:1. 
Už dávnejšie pred začatím nového roč-
níka sme vedeli, že z dôvodu ohlásenej 
reorganizácie súťaží a znovuobnovenia 
krajskej ligy nad našou, sa bude meniť 
model súťaže. Ešte na vyžrebovaní ria-
diace organy OBFZ Senica upravovali 
počty mužstiev v okresných ligách a záro-
veň posunom mužstiev smerom dolu sa 
naša liga Majstrovstvo okresu premeno-
vala na 7.ligu. V našej okresnej lige zo-
stalo 11 mužstiev, ktoré sa po odohratí 
základnej časti rozdelia na prvých 6 a 
spodných 5 mužstiev s tým, že odohrajú 
vo svojej skupine zápasy doma – vonku 
každý s každým. Naše A mužstvo sa pred 
súťažou posilnilo, takže sme očakávali, že 
budeme atakovať horné priečky tabuľky. 
Hneď prvý zápas sme vyhrali u silného 
súpera z Lakš. Novej Vsi 2:3. Počas celej 
jesennej časti sa A mužstvo pod tréner-
skou taktovkou Romana Královiča pre-
zentovalo rýchlou a peknou kombinačnou 
hrou v každom zápase a zápasy, ktoré sa 
nevyvíjali v náš prospech, mužstvo doká-
zalo výsledkovo otáčať v náš prospech. 
„A“ mužstvo momentálne zimuje na 2. 
mieste s 31 bodmi s bilanciou 9 výhier, 4 
remízy a 3 prehry. 
Mužstvo dorastu zostalo pre nový ročník 
pod rovnakým trénerským vedením ako 
na jar. Pred súťažou sa dotiahli hosťova-
nia hráčov z Jablonice, vekom patriacich 
do žiakov, s ktorými sa rátalo na zápasy 

žiakov i dorastu. Nakoniec to bola výpo-
moc len na niekoľko zápasov. Zároveň 
ešte vypomáhali najstarší kmeňoví hráči 
zo žiackeho mužstva. Zlepšenie kvality 
hry však prišlo až postupne počas jesene. 
Do mužstva sa vrátili niektorí hráči, ktorí 
predtým stratili záujem o futbal, dotiahlo 
sa hosťovanie hráčov a zvýšila sa účasť 
na tréningoch oproti jarnej časti. Výsled-
ková bilancia po jeseni ale nakoniec nie je 
až taká priaznivá. Dorast je po tejto časti 
na 10. mieste z 13 mužstiev s bilanciou 8 
bodov za 2 výhry, 2 remízy a 8 prehier.  
Mužstvo žiakov pod vedením trénera 
Petra Chlupíka  s výpomocou Tomáša Mi-
ču sa cez leto posilnilo o hráčov z Jablo-
nice, ktorí zostali voľní, keďže Jablonica 
neprihlásila žiakov do vekovej skupiny 
U15. Takto posilnené mužstvo sa snažilo 
predvádzať sympatický kombinačný fut-
bal, na ktorý chodil slušný počet divákov. 
V modeli súťaže, keď hrajú štvorkolovo, 
sa po jeseni nachádzajú na 4. mieste s 20 
bodmi s bilanciou 6 výhier, 2 remízy a 6 
prehier. 
Klub sa, samozrejme, venoval aj činnosti 
pre verejnosť. V sobotu 16. júla sme us-
poriadali našu tradičnú akciu - už 25.roč-
ník futbalového stretnutia rodákov a oby-
vateľov častí našej obce CEROVÁ – 
LIESKOVÉ s výsledkom 1:4. Po stretnutí 
nasledovala súťaž v kopaní jedenástok, 
traja najlepší - 1. Adrián Roman, 2. Pavol 
Chovanec, 3. Peter Machlica boli oce-
není. Večer sa uskutočnila tanečná zá-
bava s tombolou, počas celej akcie bolo 
zabezpečené občerstvenie. V auguste si 
výbor pripomenul životné jubileum jeho 
člena Petra Ščepku a pri príležitosti päť-
desiatky mu zablahoželal.  
V  rámci starostlivosti a zveľaďovania ce-
lého areálu a ihriska členovia uskutočnili 
jarnú brigádu vyčistením budovy, ihriska 
a nachystali ho na jarnú časť ročníka. 
V júni vykosili celý areál ihriska. Hospo-
dári sa počas celého roka starali o zavla-
žovanie, kosenie a o pravidelnú údržbu 
kosačky. Po začatí súťaží pokračovala 
pravidelná príprava a nachystanie ihriska 

Anton Veteška, predseda klubu 
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na zápasy. Na štadióne prebehli aj ďalšie 
menšie potrebné úpravy a opravy. V ok-
tóbri obecný úrad zakúpil a osadil detské 
ihrisko za hornou bránou. Na konci no-
vembra klub vykonal zazimovaciu brigádu  

v kabínach, na ihrisku a v priľahlom areáli.  
Činnosť FK je zabezpečovaná najmä 
z členských príspevkov, finančného prí-
spevku obce Cerová, sponzorov, pod-

porovateľov, za čo chceme všetkým po-
ďakovať.  

Všetkým našim obyvateľom želáme 
šťastné sviatky a všetko najlepšie  

v novom roku. 

 
Zápas detí s rodičmi na záver sezóny  

Futbaloví fanúšikovia určite nezabudli ani na rodáka, bývalého odcho-
vanca Cerovej, skvelého futbalistu RUDOLFA PAVLÍKA, ktorý v tomto 
roku oslávil 60. narodeniny.  Svoje jubileum oslávil aj priamo na štadióne 
DAC 1904 Dunajská Streda, kde pôsobil dlhé roky. (Rozhovor s ním si mô-
žete prečítať v staršom čísle Cerovín z roku 2020 - sú na webe obce).  

Spoločne s ním, aj výhrou 1:0 nad Trnavou, oslavovali aj traja mladí futbalisti 
DACu, ktorí majú v našej obci rodinné zázemie – brankár Samuel Pet-
ráš, strednopoliar Milan Dimun a Rudkov synovec - obranca U-16 Samuel 
Pavlík. 

Bleskovka s Mirkou Zíškovou                                          -boma- 

Naša bežkyňa Mirka Zíšková na klasickú otázku Cerovín, čo je u nej nové, od-
povedala takto:  
Keby som na jar nepodstúpila operáciu ramena a teraz na jeseň neriešila zasa 
koleno, mohol to byť úspešný rok, pretože v lete, čo som bola na pár behoch, 
som väčšinou všetko vyhrala. Odbehla som 12 pretekov a z toho len na troch 
som bola druhá, inak samé víťazstvá v kategórii ženy 45. Ale aspoň niečo sa 
mi podarilo, na čo som celkom hrdá, odbehnúť zasa Beh vďaky Senica-Prietrž 
a dobehnúť ako absolútna víťazka, prvá žena. S tým som vôbec nepočítala, 
lebo natrénované veľmi nebolo, ale nohy si asi pamätajú, keď sú zvyknuté na 
tie naše kopce.  

Jej výsledok trefne okomentovali médiá, web i TV SEN. V článku „Na Mirku Zíš-
kovú nestačili ani muži“ napísali: „Medzi ženami podala fantastický výkon Mirka 
Zíšková, víťazka v absolútnom poradí žien i vo veteránskej kategórii nad 45 
rokov. V konkurencii 105 mužov i žien dobehla na skvelom 27. mieste. Trať dlhú 
11.1 km s prevýšením takmer 400 metrov zdolala o viac ako 3 minúty rýchlejšie 
ako druhá žena Mária Hiklová z Triatlonového tímu Bratislava.“ 

My dodávame, že sme na Mirku veľmi hrdí a držíme jej palce pri „oprave“ 
kolena a, samozrejme, aj v budúcej bežeckej sezóne.                                  

Aj na Cerovej sa cvičí jóga.  

Konkrétne Hatha jóga.  

Našou cvičiteľkou je Veronika Klenová Zíšková, Cvičeniu sa ve-
nuje dlhší čas. Našu skupinku vedie jeden a pol roka. Okrem 
toho je energetickou párovou terapeutkou - sprevádza ľudí na 
ceste poznania seba samého. To znamená, že im pomáha dos-
tať sa do maximálnej spokojnosti so svojim životom. Tým sa 
ľuďom zlepšia rodinné a osobné vzťahy.  

Prečo je cvičenie jógy prospešné? Zlepšuje fyzické zdravie, 
ohybnosť, pružnosť a upokojuje nervový systém. Má aj ďalšie 
benefity. Rozjasňuje myseľ, zvyšuje sústredenosť a zabezpečuje 
pokojný spánok. Naučí vás spoznať svoje telo a spomaliť v tejto 
hektickej dobe.  

Hatha jóga je druh pokojnejšej jógy. 
Viacej dýchate, stojíte v pozíciách. Aj 
keď to na pohľad vyzerá, ako by ste 
nič nerobili, je to naopak. Počas cvi-
čenia pracuje „celý človek“. Precvi-
číte všetky svaly, aj tie, o ktorých ne-
viete. Vďaka dýchaniu sa môžete 
zbaviť každodenných záťaží. 

Jógové pozície pôsobia na telo človeka blahodarne. Pri cvičení 
pociťujeme harmóniu vo svojom vnútri a po ňom máme oveľa 
viac energie. S týmto pocitom odchádzame domov každý týždeň.                            

Za skupinu Hana Holásková 
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Medové Vianoce s Cerovčanmi  

PREDSTAVUJEME VÁM CEROVSKÝCH VČELÁROV  

K Vianociam od nepamäti patrí med. Jeho vôňa sa nesie našimi domácnosťami od momentu, 
keď začneme miesiť cesto na prvé medovníčky, keď pálime voskové sviečky v adventných 
vencoch a nakoniec je med pevnou súčasťou slovenského vianočného menu, keď si ho kvap-
káme na oblátky ako prvý chod štedrej večere. Je produktom namáhavej práce včiel, no zá-
roveň je výsledkom usilovnej práce včelára, ktorý sa o ne celý rok stará. 

Keď mi napadlo spracovať profily včelárov na Cerovej, predpokladala som, že budem komunikovať s pánmi už v pokročilom veku, 
ktorí sa včelám venujú dlhé roky a sú, ako sa povie, “starí harcovníci” v tejto oblasti. O to väčšie prekvapenie pre mňa bolo, keď som 
spoznala všetkých včelárov a zistila, že je to úplne inak. Áno, máme tu tých, ktorí sa včelám venujú dlhé roky, ale najväčšia skupina 
včelárov sú tí, ktorí sa  tomuto koníčku venujú len pár rokov. Sú to muži v mladšom a strednom veku (dokonca aj 18-ročný študent!), 
ktorých k včeláreniu priviedol v podstate spoločný cieľ - vnímanie ich potreby a užitočnosti pre krajinu a prírodu. Sledujú nové trendy 
v chovaní a najmä ošetrovaní (kvôli klieštikovi) a dokonca na Cerovej máme jedného mladého včelára s najmodernejším prístrojom 
“Varroa controller”, ktorý sa momentálne považuje za prevratnú novinku v liečení včiel.  

Tak poďte ich cestu k včeláreniu a ich život so včelami spoznať v krátkych profiloch, ktoré som vypracovala z otázok, ktoré som im 
položila. A ak potrebujete kúpiť med - pozrite, kto ho z nich predáva a zabehnite k nemu. Podporte jeho prácu a energiu, ktorú do 
včiel vkladá, pretože aj vďaka našim včelárom máme na jar oplodnené stromy a úrodu v záhradách.  

 

Bohumír Tomek     Včelárim už vyše 50 
rokov, cca od 70-tych rokov, čiže som 
najstarší včelár na Cerovej.  
Už ako dieťa som sa venoval bodavému 
hmyzu - čmeliakom, z ktorých už niektoré 
druhy vyhynuli kvôli používaniu pesticí-
dov a miznutiu skladov na poliach. Bo-
hužiaľ, kvôli pesticídom vyhynuli i mnohé 
iné druhy opeľovačov. Neskôr, už ako do-
spelému, mi pomohol so začiatkami ujec, 
ktorý mi vyrobil prvé úle a roje som si po-
zháňal od včelárov v okolí.  
Na chov včiel musí mať včelár osob-
nostné predispozície. Výsledkom je med, 
ale predtým je veľmi veľa práce a staros-
tlivosti o ne od jari až po jeseň, ktoré sú 
založené na dlhodobej skúsenosti a zruč-
nostiach. Včelár musí svoje včely poznať, 
a to získa len dlhodobým sledovaním ich 
života. A čo je nepríjemné na práci s ni-
mi? Že aj po 50-tich rokoch ich žihadlá 
štípu rovnako. Počet včelstiev: 12. Pre-
daj medu - áno.  

Jaroslav Funka      Včelárim už 35 rokov 
a potreba mať v blízkosti včely na opeľo-
vanie vznikla, keď som založil ovocný 
sad. V našej rodine boli včely od nepa-
mäti. Včeláril môj starý otec Vavrinec Dří-
mal a strýko Ignác Beňák. Na začiatku mi 
pomáhal pán Peter Harnúšek, jeho zať. 
Prácu so včelami mám rád, po tých ro-
koch mi nepríde ako komplikovaná, nao-
pak - tá rozvážnosť pohybov pri včelách 
mi prináša pokoj a príjemný relax. Do-
konca aj vtedy, keď som si  pod hornými 
uteplivkami našiel užovku. Počet včel-
stiev: 5. Predáva med - áno, do vypre-
dania zásob. 

Peter Harnúšek     Včeláriť som začal 
v roku 1986. V tom roku zomrel môj 
svokor Ignác Beňák, po ktorom sme so 
švagrom Jánom prevzali jeho včelstvá. 
Už počas jeho života ma zaúčal do sta-
rostlivosti o včely, a tak po jeho smrti to 
bol pre mňa prirodzený krok v tejto tradícii 
pokračovať. Včely mi prinášajú veľa ra-
dosti najmä na jar, keď pozorujem, ako sa 

prebúdzajú do jarných teplých dní. Práca 
s nimi je zaujímavá, upokojujúca. Robí mi 
radosť. Až na momenty, keď ich musím 
liečiť proti klieštikovi, ten je, bohužiaľ,  pre 
naše včely v súčasnosti najväčším škod-
com a bojujú s ním všetci včelári. Počet 
včelstiev: 9 rodín. Predaj medu - áno.  

 

Jozef Matis – cerovský farár     Včeláriť 
som začal pred piatimi rokmi a splnil som 
si tým po mnohých rokoch sen malého 
chlapca. Na včelách ma fascinuje, aké  
inteligentné, ale zároveň “svojhlavé” stvo-
renia to sú. Na práci s nimi mám rád, keď 
sa im môžem len tak prizerať, ako usi-
lovne a cieľavedome celý deň pracujú. 
Med nemám na predaj, ak sa mi podarí 
vytočiť, rád ho darujem a spravím tak nie-
komu radosť. Počet včelstiev: 6. 

Juraj Keračík       Včeláriť som začal 
spolu s otcom v roku 2017. Prostredie, 
v ktorom bývame, je pre včely priam ide-
álne a aj tým našim sa u nás páči. Som 
jeden z mála na okolí, ktorý ošetruje včely 
ekologicky prostredníctvom prístroja 
Varroa Controller. Pracuje na princípe 
tepelného ošetrenia plodu bez použitia 
akejkoľvek chémie. Okrem klieštika nás 
celkom vie potrápiť bodavé včelstvo, ale 
aj napriek mnohým výzvam pre mňa 
včely vyžarujú určitú energiu a vôňu. Rád 
sledujem vývoj včelích rodín a med a peľ 

považujem za veľký prínos pre naše 
zdravie. Počet včelstiev: 17. Predaj me-
du – áno, momentálne v ponuke kve-
tový - aj pastovaný a agátový.  

 

Ján FUKNA     Včelárim tretím rokom 
a bol to môj dlhoročný plán. Až počas co-
vidu sa mi na to vyskytol ten správny čas. 
Na začiatku mi pomohli cerovskí a jablo-
nickí včelári - kamaráti, ktorí majú už dl-
horočné skúsenosti. Pre mňa začiatoč-
níka je zaujímavé a prináša mi relax po-
zorovať čokoľvek, čo sa pri včelách deje 
a ako fungujú. Najväčšie starosti mám 
zatiaľ s rojením a rabovkami.  
Med zatiaľ nepredávam. Ak aj vytočím, 
spotrebujeme ho doma. Počet včelstiev: 
3 rodiny. 
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Pavol Palanský     Včelárom som už 27 
rokov. Priviedol ma k tomu svokor, ktorý 
včeláril vyše 50 rokov. Včely sú pre mňa 
obrovský relax, rád kontrolujem plodisko 
včiel, ako pracujú a aký je ich život počas 
znášky medu. Taktiež rád pozorujem, 
ako sa včely liahnu a celkovo ich životný 
cyklus. Najkomplikovanejšie je - ako pre 
každého včelára - kŕmenie a liečenie proti 
klieštikovi. Počet včelstiev: 15. Predaj 
medu - áno, máme agátový a kvetový-
repkový.  

 
 

Peter Tomek       Budúci rok v júni to budú 
4 roky, čo mám včely. Priviedol ma k nim 
kamarát Juraj Keračík, tiež cerovský vče-
lár. Popri bežnej práci so včelami, ktorej 
je naozaj veľa a baví ma, sa venujem 
ešte aj apiterapii. Je to spôsob, ako vyu-
žívať produkty včiel, všetko od obnôžko-
vého peľu po materskú kašičku, na zvý-
šenie energie tela a zlepšenie zdravot-
ného stavu človeka. Čo ma naopak pri 
včelárení mrzí, že sú medzi nami nezod-
povední včelári, ktorí napr. nemajú po-
znatky ako správne kŕmiť včely.  
Med zatiaľ nepredávame, keďže sme 
veľká rodina a stačíme ho počas roka 
spotrebovať. Počet včelstiev: 4 rodiny. 

  
 

Eliáš Benedikovič      Mám 18 rokov, 
som študent a včelám sa venujem od 
svojich 15 rokov. Život včiel ma vždy fas-
cinoval a zaujímal som sa o prácu včelá-
rov. Ako prvé som sa prihlásil na včelár-
sky krúžok v našej škole a začal som sa 

o včely zaujímať intenzívnejšie (čítať lite-
ratúru, včelárske stránky, pozerať videá, 
rozprávať sa so včelármi). A tak som si 
povedal, že to skúsim aj ja. Momentálne 
pre mňa najväčším problémom, keďže 
som študent, je čas a financie. Rád sa po-
zerám na to, ako pracujú (stavajú dielo, 
starajú sa o larvy, starajú sa o matku, 
zbierajú peľ, nektár, vyrábajú med). Je to 
upokojujúce, zaujímavé a zároveň krás-
ne. Rád  sledujem, ako lietajú, aké sú usi-
lovné, aká je v ich spoločenstve sym-
bióza. A taktiež sa teším z dobre odvede-
nej práce so včelami a na to, keď dobre 
prezimujú a sú zdravé, aj na to, keď vyto-
čím med. Počet včelstiev: 5. Predaj 
medu - áno.  

 
 

Peter Mráz      Včeláriť som začal asi pred 
tromi rokmi a priviedol ma k tomu jeden 
pán z mojej rodnej dediny. Včelárenie ma 
ako milovníka prírody zaujímalo odjak-
živa (som aj poľovník a rybár), avšak 
myslel som si, že som alergický na včelie 
uštipnutie. Až po konzultácii s lekárom, 
ktorý mi vysvetlil, že to je len kožná reak-
cia, som sa odhodlal k chovaniu vlast-
ných včiel. Uštipnutie viacerými naraz mi 
vie narobiť najviac problémov, avšak na-
priek tomu je práca okolo včiel pre mňa 
relaxom.   
Počet včelstiev: 2. Predaj medu - áno, 
ale len obmedzené množstvo. 

Tomáš Hutta      Včely mám 5 rokov, ale 
po ich chove som pokukoval už niekoľko 
rokov predtým. Priviedli ma k nim včelári 
na Cerovej páni Funka a Harnúšek, ktorí 
mi na začiatku dali potrebné rady. Ďaku-
jem za ne. Včely sú pre mňa ustavičná 
škola a stále sa mám od nich čo učiť. Ve-
dia ma prekvapiť niečím novým a zaují-
mavým, a preto ak im chcem porozumieť 
a dať im to najlepšie, tak sa musím učiť 
od nich. Včely nie sú ako iné hospodár-
ske alebo domáce zvieratá, na ktorých 
hneď spozorujete, že niečo nie je v po-
riadku. Je iba niekoľko drobných signálov 
a prejavov, ktoré sa musíte naučiť odpo-
zorovať. Ak urobíte chybu pri chove, nie 
je to vidieť hneď, a keď to spozorujete, 
väčšinou je už neskoro. Taktiež spájajú 
našu rodinu, keďže aj moja manželka 
v nich našla zaľúbenie. Všetci sa podie-
ľame na ich starostlivosti a pri spracovaní 

ich produktov - medu, výrobe medoviny, 
točených sviečok, sviečok z vosku, vos-
kových obrúskov a propolisovej tinktúry. 

 

Michal Krištúfek     Včelám sa venujem 
piaty rok. Myšlienka na chov včiel vznikla 
niekde v diskusiách so známym. Až ne-
skôr som sa dozvedel, že včelárom bol aj 
môj dedo. Žiť na Výmole pre mňa zna-
mená aj žiť blízko k prírode a chov včiel 
k tomu prirodzene patrí. Každý rok ma 
naučil niečo nové. Najťažší bol, keď mi 
viaceré včelstvá osireli a neprijímali novú 
matku. Rád do starostlivosti zapájam aj 
nové technológie - monitorovacie sen-
zory, vďaka ktorým mám informácie 
o teplote a vlhkosti v úli. Aplikácia v tele-
fóne ich následne vyhodnocuje a ja viem, 
či včelstvo má matku, odhadované množ-
stvo plodu aj celkový stav ich vitality. Ak 
mám čas, počas sezóny sa aj niekoľko-
krát za deň idem na chvíľu pozrieť, ako 
včely lietajú. Med zatiaľ nepredávame. 
Máme ho ako darček pre rodinu a priate-
ľov. Mojou prioritou je zatiaľ budovať silné 
včelstvá a učiť sa o nich dobre starať. Po-

čet včelstiev: 6.  

 

Miroslav Masár     Som začínajúci včelár. 
Včelárim len štvrtú sezónu. Prvýkrát som 
sa s včelami stretol u nebohého Janka 
Beňáka, keď som mu pomáhal pri tej naj-
odmeňujúcejšej práci s nimi - stáčaní 
medu. Tak ma to zaujalo, že som odvtedy 
chodil po kurzoch, študoval  na internete 
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a navštevoval včelárov. Každý rok s nimi 
je pre mňa škola. Mám včely v záhrade, 
čo je na jednej strane príjemné, pretože 
môžem kedykoľvek k nim zájsť a sledo-
vať, aké sú neúnavné a pracovité. Všetko 
majú zorganizované. Na druhej strane je 
to problém v čase rojenia, čo je ich priro-
dzený rozmnožovací pud. V takom prí-
pade nepoznajú ploty, a tak som ich ne-
raz odchytával u susedov v záhrade. 
Našťastie mám super susedov a sú k tej-
to mojej záľube veľmi tolerantní. Snažím 
sa mať čo najmenej bodavé včely, no 
pichnutie je ich prirodzený pud chrániť 
ostatné včelstvo. Raz ma včela uštipla 
tesne pod oko a stretnutie so zahranič-
ným partnerom o dva dni neskôr sa priro-
dzene začínalo tým, prečo vyzerám ako 

boxer po zápase ... Počet včelstiev: 25. 
Predáva med - áno. 

Pavol Peterka     Prvé včelstvo som do-
stal od pána Jaroslava Funku, keď som 
mal asi 16 rokov (okolo roku 1992) a od 
tej doby sa včeláreniu venujem takmer 
bez prestávky. Mal som šťastie, že môj 
druhý sused pán Pavol Michalica bol v tej 
dobe asi najskúsenejším včelárom v na-
šej dedine a prakticky on ma naučil vče-
láriť.  
Včelárim len pre potešenie, a keďže vče-
lárenie zaberá dosť veľa času, mávam 
maximálne 5 rodín. Pre mňa ako dlhoroč-
ného včelára ostáva stále najkrajším mo-
mentom prvý jarný prelet. Niekedy to bolo 
okolo 10. marca, teraz to býva o mesiac 

skôr. Podľa neho viem, či je včelstvo 
v poriadku. Potom nastáva produkčné 
obdobie, keď včelstvá naberajú na sile 
a len už ich pozorovanie mi prináša pote-
šenie. Aj ja sa, ako každý včelár, borím 
s rabovkami, rojením a klieštikom. Zažil 
som aj napínavé chvíle, keď sme na ce-
rovskej železničnej zastávke vyberali roj 
z čerešne. Zrezať, ukľudniť včely, pre-
niesť roj v zrezanom kláte domov do úľa 
a to všetko asi 5 metrov od peróna počas 
príchodu vlaku. Počet včelstiev: 3. Pre-
dáva med - áno. 
 

Angelika pečie úžasné dobroty 

Med je najdôležitejšou ingredienciou pre tradičné vianočné pe-
čivo - medovníčky - mäkké voňavé cesto ozdobené cukrovou 
polevou alebo len orieškom. Dopĺňame nimi naše misy s kolá-
čikmi, prípadne z nich vyrábame ozdôbky na stromček. Viete 
však, kto ich výrobu na našej dedine posunul na umenie? Naša 
rodáčka Angelika Knápková.  
Preto som ju oslovila pre toto vianočné číslo, aby nám porozprá-

vala o jej ceste k nim.  

Pre tých, ktorý ťa 
osobne nepoznajú, 
skús sa v krátkosti 
predstaviť.  
Som rodáčka z Lies-
kového. Môj otec, Bo-
humír Tomek je dlho-
ročný včelár. S man-
želom Mojmírom má-
me dve dospelé deti a 
už aj vnúčika. Mám 
veľmi blízky vzťah 
k prírode, s manže-
lom sa staráme 
o zvieratá na našej 
farme, venujem sa 
bylinkám, vyrábam si 

masti, oleje, tinktúry, čajové liečivé zmesi, mám záhradu, kde 
pestujem veľa ovocia, zeleniny, rada čítam, kreslím, maľujem 
(chodím do ZUŠ pre dospelých) a svoj voľný čas trávim aj peče-
ním toriet a medovníčkov.  

Tak poďme teda k medovníkom - ako si sa k tomu dostala? 
Začala som asi pred 8 rokmi. Odmalička som bola veľmi aktívna 
- športovala som, na Cerovej som roky precvičovala aerobic, 
zumbu, pracovala okolo domu. Zrazu prišli zdravotné problémy, 
ktoré veľmi výrazne obmedzili moju pohyblivosť. Rozmýšľala 
som, čím by som mohla vyplniť čas a “odventilovať sa”. Vtedy sa 
mi náhodou dostal do rúk časopis “Medovníky a perníky”. Veľmi 
sa mi páčili krásne vyzdobené medovníčky a vtedy som si pove-
dala, že toto by som sa chcela naučiť. Učarovali mi chalúpky, 
medovníkové dedinky, tak prečo začať jednoduchými medovníč-
kami, keď môžem skúsiť hneď zložité trojrozmerné. 

To sú aké?  
V podstate vytvoríš celý objekt z medovníkového cesta - dom-
čeky, stromy,  kvety, listy, všetku výzdobu. Je to o to náročnejšie, 
že sa musí cesto pred pečením vyrezať a vytvarovať tak, aby 
mali po upečení požadovaný tvar. Trošku som ich dozdobila  čo-
koládovou a postupne aj bielkovou polevou. Takto som vytvorila 
moju prvú medovníkovú vianočnú dedinku, to bola riadna výzva, 
potom som skúsila kazety, traktory, auto, sanitku, kalichy, torty 

 

a veľa iných. A šlo to, tak som si dávala ďalšie a ďalšie ciele. 

Kde si na to zháňala formy?  
Prvé mi vyrobil manžel Mojo z dreva a tie som si upravovala 
podľa potreby - obalila alobalom, vytvarovala, ale používala som 
aj všelijaké náradia z kuchyne - špulky, varechy, rôzne formičky, 

čo dom dal. 

Ako si sa dostala k maličkým jemne zdobeným medovní-
kom? 
Postupne, stále som sa chcela učiť nové druhy zdobenia, zdo-
konaľovať sa, bolo to pre mňa učenie za pochodu. Pokus - omyl. 
Najväčšia medovníková škola bola pre mňa práve skúšať a ne-
vzdávať sa. Dnes sa venujem najviac výrobe týchto menších 
umeleckých medovníkov, ktoré sú vyrábané ako darčeky na vý-
znamné výročia, narodeniny, oslavy, svadby, Veľkú noc, ale 
hlavne na Vianoce. 

Kedy ti začína medovníčková sezóna?  
Mám ju v podstate celý rok, pretože krásne vyzdobený medovník 
môže byť použitý ako menovka na svadbe, ako spomienka na 
stužkovú alebo prvé sväté prijímanie. Momentálne som dokon-
čila veľké medovníkové srdce pre odchádzajúcu starostku su-
sednej dediny. Medovníčky majú naozaj všestranné využitie, 
ale, samozrejme, pred Vianocami mám najviac práce.  

A teraz nám daj pár tipov, ako si aj doma vyrobiť krásne me-
dovníčky. Recept prikladáme k rozhovoru.  
Čo je pri medovníčkoch dôležité, je dôkladne vypracovať cesto, 
najskôr zmiešať všetky suché suroviny, potom zmiešať med, 
najlepšie domáci od včelára, vajíčka, maslo, rum a do tejto zmesi 
postupne primiešať suchú zmes, všetko spolu naozaj dôkladne 
vypracovať. Cesto treba nechať odležať minimálne jeden deň. 
Potom už len rozvaľkať a vykrajovať, ako sa vám páči, ešte ho-
rúce medovníčky potrieme rozšľahaným vajíčkom. Bielková po-
leva sa mieša vždy ručne z bielka a preosiateho (aj dvakrát) 
práškového cukru, presný pomer neexistuje, je to pocitová zále-
žitosť a samozrejme prax. Aj tu platí, že polevu treba dôkladne 
vymiešať, pridávať postupne cukor, kým nie je dostatočne hustá, 
keď je hustejšia, stačí pridať citrónovú šťavu. Na zdobenie pou-
žívam igelitové vrecko, na konci ktorého si spravím maličkú 
dierku. Potom už všetko záleží na fantázii a zručnosti. 

Tak čo, vyskúšate?  

Recept na medovníčky 
400g hladká múka 
170g práškový cukor 
50g maslo 
2 vajcia  
1 lyžica rum 
3 lyžice med 
1 kávová lyžička sóda bikarbóna 
1 lyžička perníkového korenia
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VESELO AJ VÁŽNE                                                                                                                                -boma- 

Vybrané kreslené obrázky sú síce už staršieho dáta, ale majú nám čo povedať.  
1)    Vtip Boženy Plocháňovej zo 70. rokov minulého storočia sa zmenil na tvrdú realitu. 
Výletníci zrejme navštívili les za naším hradom. 
2) Aktuálny vtip nevtip Fedora Vinca z roku 1990. (Uverejnené v časopise Roháč).  

3) Odkaz z Dikobrazu 1958: „Stráž ju ako oko v hlave, aby si ju mohol odovzdať svojmu nástupcovi.“ (Stačí prepísať roky.)  
  

ZAHRAJME SA S DEŤMI                                                                                - Miroslava a Mário Harnúškovci - 
 

Najvzácnejší poklad                                           Pokladovka pre celú rodinu 

Pomôž permoníkom objaviť, čo je tým najvzácnejším pokladom na svete 

Permoníci (jeden na obrázku Bibi Petrášovej) sú škriatkovia podzemného kráľovstva, ktorých úlohou 
je strážiť poklady ukryté hlboko v útrobách zeme.  
Každý permoník má na starosti iný zemský poklad – jeden stráži zlato, druhý striebro, iný diamanty, 
ďalší zafíry, rubíny, smaragdy a iné drahokamy. Na to, aby dokázali prežiť v temnote podzemia, im od 
nepamäti svietilo večné svetlo v lampášikoch. 
Škriatkovia žili mierumilovným životom, mali sa veľmi radi a veľmi veľa srandovali. Jedného dňa sa 
dostal do podzemia chýr o najvzácnejšom poklade na svete. Táto správa vniesla medzi permoníkov 
zmätok. Povstala medzi nimi zvada o tom, koho poklad je ten najvzácnejší.  
Odrazu začali byť na seba zlí a závistliví. Jedného dňa to dokonca prerástlo až do bitky. A to sa nemalo 
stať! Odrazu im totiž zhasli plamienky v lampášikoch a škriatkovia sa ocitli v temnote... 

Odvtedy sedia permoníci v podzemných chodbách potme a sú veľmi smutní. 

Pomôžeš im znovu získať späť večné svetlo do ich lampášikov a objaviť, čo je tým najvzácnejším pokladom na svete? 
Do vianočnej pokladovky, ktorú pre vás spolu s permoníkmi pripravili ZUŠ-kári v Cerovej, sa môžete zapojiť aj vy. Stačí, ak sa jedného 
pekného dňa vyberiete do cerovského parku, kde pri ,,salaterni“ nájdete podrobné inštrukcie. Vezmite si čelovku alebo baterku  na 
svietenie a dobrú náladu. Permoníci by sa mali na Cerovej zdržať do konca zimných prázdnin. Prajeme vám, aby ste objavili ten 
najvzácnejší poklad!!! 
 

SPOLOČENSKÁ KRONIKA 

Naša obec má v súčasnosti 1 103 obyvateľov.(Bližšie údaje o vývoji počtu obyvateľov v budúcom čísle.)

Vítame medzi nami:  
Tamara Hercegová, Michala Gregorová, Nina Nerušilová 
Po desiatkach rokov sa priamo v jednom z domov v našej obci narodil chlap-

ček Jonáš Šimek, je teda RODENÝ Cerovčan.  

Povedali si „ÁNO“:   

Vladimír Nemec a Ivana Ravasová, Zuzana Petrášová a Tomáš Morávek, 
Adam Nerušil a Zuzana Vašková, Jozef Nerušil a Lucia Valachovičová, On-
drej Šišulák a Zuzana Funková, Ľuboš Hološka a Adéla Bartošová, Jakub 
Kašarik a Hanka Juričkovičová  

 
Opustili nás:  

Ján Ocelák, František Kresan (DSS),  
Ing. Jozef Krištúfek, Hedviga Štellárová,  
Hedviga Gurínová, Marián Štefánek, Sára Dudková,  
Martin Ondruš, Ignác Jurkovič, Rudolf Kanich,  
Margita Michalicová, Jozef Nerušil st.,  
Zdeněk Zmítko, Ing. Miroslav Masár st.

 

 

                                Krásne Vianoce, veľa zdravia, šťastia 

                                     a úspechov v novom roku 2023. 

 
 
 
 
 
Redakčná rada: Božena Malichová, Anna Michalicová a Barbora Krištúfková; (jazyková úprava Anna Michalicová, grafická úprava 
Božena Malichová)
 


